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FESTIVAL CANTABILE

Letošnji poletni glasbeni festival »V soju luči in čudovite 
glasbe« se je v organizaciji Simfoničnega orkestra Can-
tabile pod umetniškim vodstvom Marjana Grdadolnika 

v vsej svoji čarobnosti upodabljal skozi  osmero večerov od 25. 
junija do 9. julija.

Simfonični orkester Cantabile je na dan državnosti pod vodstvom 
sijajnega dirigenta Marjana Grdadolnika na trgu pred farno cerkvi-
jo začel glasbeni festival s Praznično operno nočjo. V presihajoči 
večer je mogočno zadonela Marjanova Fanfara in privabila na sce-
no župana Berta Menarda za pozdrav nastopajočim in avditoriju ter 
voščilo ob dnevu državnosti in neodvisnosti. Orkester je nadaljeval 
z Uverturo in Finalom iz Rossinijeve mojstrovine Villiam Theil. 
Nato so se z orkestrom zvrstili solisti: baritonist Peter Grdadolnik 
z Ipavčevo Slovenec sem  ob spremljavi citer Tomaža Plahutni-
ka in z Vilharjevim Pozdravom domovini. Mezzosopranistka Ana 
Plahutnik je s prevzemajočim žarom odpela Gomezovo Ave Maria 
in impresivno Kerubinovo arijo iz Mozartove Figarove svatbe. Og-
njevita sopranistka Rebeka Pregelj je presenetila z arijama iz Bize-
tove opere Carmen in Julije iz Gounodove opere Romeo in Julija. 
S silovitim tenorjem je Žiga Lakner izpel ariji La Donna è mobile 
iz Verdijeve opere Rigoletto ter Nessun dorma iz Puccinijeve opere 
Turandot.  Mojster Plahutnik je z orkestrom odigral znamenite Kod-
rove motive iz filma Cvetje v jeseni. Iz Nahtigalove operete Špedi-
cija Stradivari je arijo očeta interpretiral Peter Grdadolnik, arijo Ni-
nike pa Lena Pupis. Duet Barcarolle iz Offenbachovih Hoffmanovih 
pripovedk sta deliciozno prepeli Pregljeva in  Plahutnikova, moški 
duet iz Smetanove Prodane neveste pa s hudomušno bravuroznostjo 
Grdadolnik in Lakner. Čisto za konec je veličastno izzvenela Na-
pitnica iz Verdijeve Traviate v kvartetu presežnikov – solistov te 
božanske operne noči. Z domoljubno noto se je sklenil koncert z 
Avsenikovo Slovenija, od kod lepote tvoje, ki so ji stoje pripeli tudi 
navdušeni poslušalci.

V naslednjih večerih se je poslušalstvo srečalo z množico na-
stopajočih ob nekaterih obetavnih solistih. Trio Tacet Ensemble 
– Katarina Nagode-prečna flavta, Mojca Jerman-baročna violina 
in Martina Okoliš-čembalo – in s sopranistko Christino Thaler je 
poslušalce vodil po baročnem popotovanju, nebeške strune pa so 
pod vodstvom Matjaža Bernika izvabljale rajske melodije iz or-
kestra harf s celjske Glasbene šole ob sodelovanju tenorista Ma-

tica Doklerja, tamburaša  Amadeja Prepadnika in violinistke Lare 
Kramer. – Ob animaciji akademskega tolkalista Francija Krev-
ha je skupina naključnih udeležencev v Tolkalnem krogu s tol-
kali in drugimi zvočili zaobjela glasbeno doživetje, ki je zmoglo 
najrazličnejše ljudi povezati v izrazno enovitost. Skozi dvajseto 
stoletje je poslušalce mojstrsko popeljal Kvartet violončel Cedéz: 
Zala Vidic in Ema Krečič ter Izak Hudnik in Nejc Rupnik. 
V Športno dvorano so poslušalstvo povabili gostje iz Izraela: 
Mladinski zbor Inbar, ki je z zborovodjo Merav Barnes prepeval 
klasično in popularno glasbo, Mladinski simfonični orkester Raa-
nana z dirigentom Guyem Poratom, ki je s pravcato gorečnostjo 
delil razvneti dvorani vse, kar so zmogli talenti prestižnih mladih 
glasbenikov. Vročico saksofonske noči je doživel avditorij v Graj-
skem parku, kjer sta svoj slikoviti repertoar izmuzicirala mlajši 
SOS (pod vodstvom Lana Medena) in starejši SOS (Slovenski or-
kester Saksofonov) z dirigentom Levom Pupisom, saksofonistom 
evropske slave. 

Če je pretežni del festivalskih večerov zajemal iz domače, evrop-
ske in svetovne glasbene zakladnice, je bil poslovilni večer v 
Podoknici s Podokničarjem Francem Pestotnikom in gosti odet 
v plemenito domačijskost, ki so jo z vso moškostjo odpeli pevci 
Virilisa, s fantovsko prešernostjo pa pevci moškega zbora Raz-
potje, prekipevajoči Kvartet FIR in igralci Dramske skupine iz 
Hotedršice. 

S pozdravom naši domovini – Slovenija, od kod lepote tvoje – je 
soj luči, ki jih je Slavko Albreht mojstrsko upodobil čudoviti festi-
valni glasbi, ugasnil do naslednjega poletja.

Marcel Štefančič

Od leve: Rebeka Pregelj, Peter Grdadolnik, Ana Plahutnik in Žiga Lakner 
v Zdravici iz Verdijeve Traviate. (Foto Agencija Citrus)
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Spoštovane, spoštovani,

šolska vrata so se zaprla, počitnice so tu. Veselje, radost med 
šolajočimi, starši in učitelji je večinoma na višku. Komu je pri učnem 
predmetu spodletelo, pokvaril si je počitnice, a s pridnostjo in dobro 
voljo je moč vse nadoknaditi.
Veliko se govori o spremembah, reorganizaciji v šolskem sistemu. 
Pravila so za vse enaka, pa naj bo tak ali drugačen sistem. Res je, da 
so nekateri otroci bolj nadarjeni, imajo več talentov, drugi manj. V 
sodelovanju s šolo, upoštevanjem priporočil šolske stroke, pridnostjo 
in podporo staršev je mogoče uspeti in zaključiti šolanje. Tako kot 
se prsti na roki razlikujejo, tako je tudi med ljudmi, a skupaj smo 
močni in uspešni kot stisnjena pest. Za kvalitetno življenje so potrebni 
mnogoteri poklici. Kaerega izbrati za svojega, ki bo vir za življenje in 
tudi veselje? Težko se je odločiti, tudi modni poklici se spreminjajo. 
Na globalnem trgu se morajo, če želimo biti vrhunski, tehnološka 
znanja, zahteve hitro prilagajati procesu in moramo se vseživljenjsko 
izobraževati. Vedno nam pride prav široka razgledanost, znanje 
jezikov in vsaj en osnovni poklic. Zelo pomembni sta komunikacija, 
urejenost. V tujini, razvitem svetu veliko pomenijo vljudnost, točnost, 
dana beseda in spoštovanje tradicij.
Spoštovani starši, cenjeni učitelji, družba, v otroku skušajmo najti 
nadarjenost, nekaj, kar kaže, da mu »leži«. Pohvala dela čudeže za 
življenjski uspeh. Z grajo, ponižanjem lahko otroka uničimo za vse 
življenje. Starši v svojem otroku ne iščite sebe in svojih želja. Pustite 
mu, da polno živi vsa svoja najstniška obdobja. Se pa ve, da so tudi 
meje in ne podpirajmo lenobe. Vsak mora imeti eno, morda dve 
interesni dejavnosti. Nikakor preveč, do bolečin, otrok bo pregorel. 
Šport in glasba sta kralj in kraljica vzgoje.
Spominjam se sošolca, prijeten in kot vajenec je bil zelo priden. Ni 
mu šla matematika. Njegov mentor, mojster v podjetju, kjer se je 
fant učil za elektrikarja, je bil skoraj vsak teden pri razredniku in 
profesorju matematike. Pomagali smo mu sošolci, nekaj je znal, a ko je 
bil vprašan, samo solze in rdeč obraz. Proti koncu leta ga g. profesor 
pokliče pred tablo, vpraša, kdaj je rojen. Vincek pove svoj datum 
rojstva, profesor zmagovito zavpije, pravilno, sedi, pet. Fant je uspešno 
zaključil šolanje, postal je vodilni elektrikar v premogovniku in uspel 
v življenju. Veliko je takšnih zgodb, ko je sodelovanje obrodilo sad. So 
pa tudi nasprotne, ko se je skozi nepravilni proces uničilo marsikatero 
življenje in zašlo na nepravo pot.
Spoštovane, spoštovani, potrudimo se in najdimo v temi tanek žarek 
ljubezni za sebe, za bližnjega, pohvalimo, uspeli smo.

Želim vam uspešne počitnice, oddih, skrbite za zdravje, 
vaš župan Berto Menard

IZ VSEBINE
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IZ OBČINSKE HIŠE

KANALIZACIJSKO OMREŽJE SE IZPOPOLNJUJE

V okviru projekta 
Odvajanje in či-
ščenje odpadne 

vode v porečju Ljubljani-
ce – Občina Logatec sta 
vgrajena kanalizacija in 
vodovod od Tržaške ces-
te proti Zavodu za vzgojo 
in izobraževanje Loga-
tec, kanalizacija na Graj-
ski poti, od Kalc proti 
Režišču, na Stranski poti, 
na ulicah Tičnica, Planja-
ve in Tabor (pri potoku).
 
Dela se trenutno izvajajo 
še na Jamnici, kjer bodo 
zgrajeni fekalna in mete-
orna kanalizacija ter vo-
dovod.

Občinska uprava

ODOBRENA SREDSTVA ZA SOFINANCIRANJE PROJEKTA 
»JAVNI KANALIZACIJSKI SISTEM HOTEDRŠICA«

Občina Logatec je 14. 6. 2023 prejela odločbo o odobritvi 
sredstev sofinanciranja projekta »Javni kanalizacijski sis-
tem Hotedršica« v višini 1.000.000,00 EUR. 

Sredstva so bila odobrena na podlagi Javnega razpisa za dodelitev 
sredstev na ukrepu: Zeleni prehod – Komponenta Čisto in var-
no okolje, podukrep: Izboljšanje ukrepov na področju ravnanja z 
vodo in okoljske infrastrukture (C1 K3), operacija: »Investicije v 
sisteme odvajanja in čiščenja odpadne vode, ki ležijo na manjših 
aglomeracijah od 2.000 PE« (C1 K3 IH).

 

Z izvedbo projekta je načrtovana izgradnja 8.368 m javnega ka-
nalizacijskega omrežja (od tega je bilo 1.006 m že zgrajenega pri 
gradnji pločnika v naselju Hotedršica), zgrajena bo nova čistilna 
naprava, na katero se bo lahko priključilo 800 oseb; ob zaključku 
projekta bo tako nanjo priključenih že 583 oseb-občanov. Ocenje-
na vrednost izgradnje nove kanalizacije, čistilne naprave, sončne 
elektrarne ter dela vodovoda znaša nekaj več kot 4.700.000 EUR 
brez DDV. Pričetek gradnje javnega kanalizacijskega sistema, s 
katerim se bo izboljšala infrastrukturna urejenost občine Logatec 
in varovanje okolja ter zdravja ljudi, je načrtovan za leto 2024, 
zaključek izvedbe pa v letu 2025. 

Občinska uprava

IZVEDBA PRVE FAZE VODOVODA
Občina Logatec bo letos začela izvedbo prve faze vodovoda Ograje. Gradnja odseka v dolžini približno 500 m bo trajala predvidoma tri 
mesece, priključenih bo 20 stanovanjskih objektov. To je začetek izboljšave oskrbe s pitno vodo na tem območju. Nekaj krajših odsekov 
bo zajetih v drugi fazi, priklop na logaško vodovodno omrežje pa je predviden v tretji fazi. 

Občinska uprava
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IZ OBČINSKE HIŠE

REKONSTRUKCIJA NOGOMETNEGA IGRIŠČA IN ŠPORTNEGA PARKA 
LOGATEC (SEKIRICA)

PREDLOGI OBČANOV URESNIČENI

Na podlagi predloga participativnega proračuna je ob Pla-
ninskem polju pri Grčarevcu že na voljo za uporabo šest 
novih klopi, ki vabijo obiskovalce, da malo posedijo in 

se naužijejo čudovitih pogledov. Z mislijo o čistem okolju so ob 
klopeh postavljeni tudi koši za odpadke.
 
Prav tako je na podlagi predloga participativnega proračuna ob-
novljena betonska pot ob ribniku Lokev, ob kateri je zaradi var-
nosti postavljena tudi lesena ograja. Nova ureditev omogoča še 
lepše poglede na Lokev ter vnovično uporabo poti mimoidočim 
sprehajalcem.

Občinska uprava

OBČINA LOGATEC

Občina Logatec namerava v letošnjem letu začeti rekonstrukcijo 
Športnega parka Logatec, ki obsega tri faze. 
V teku je razpis za izvajalca gradnje prvih dveh faz, to je izvedba 
komunalne infrastrukture, servisnega objekta in parkirišča z jav-
no razsvetljavo. Fundacija za financiranje športnih organizacij v 
Republiki Sloveniji je Občini Logatec namenila približno 75.000 

Zunanja ureditev prometne površineServisni objekt Sekirica

evrov nepovratnih sredstev za izvedbo servisnega objekta. Projekt 
je pripravljena sofinancirati tudi Nogometna zveza Slovenije. Za-
ključek prve in druge faze je predviden v prvi polovici naslednje-
ga leta. Rekonstrukcija nogometnega igrišča z odvodnjavanjem je 
predvidena v tretji fazi.

Občinska uprava
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IZ OBČINSKE HIŠE

Brezplačni prevoz za občane
 
Prostofer je namenjen vsem tistim starejšim, ki ne vozijo sami, 
nimajo sorodnikov in imajo nižje mesečne dohodke, pa tudi 
slabše povezave z javnimi prevoznimi sredstvi. Prostofer jim 
omogoča lažjo dostopnost do Zdravstvenega doma Logatec, 
Upravnega centra Logatec, banke in drugih javnih ustanov, tr-
govinskih centrov ipd.

Uporabnik, ki potrebuje prevoz, naj pokliče na brezplačno 
številko 080 10 10. V komunikacijskem centru se zabeležijo 
njegovi podatki in lokacija prevoza. Po najavi prevoza klicni 
center obvesti prostovoljnega voznika o prevozu in to sporoči 
uporabniku, za katerega se opravi prevoz. Vozilo je zagotovlje-
no s strani Občine Logatec, prav tako je poskrbljeno za zavaro-
vanje tako voznika kot tudi sopotnikov.

 

so objavljene na spletni strani Občine Logatec – www.logatec.si – Logaške novice in  hkrati dostopne preko QR kode:

Naslovi – vsebine uradnih objav:
1. Odlok o spremembah odloka o prometni ureditvi v občini Logatec (str. 2),
2. Sklep potrditvi lokacijske preveritve - širitev in preoblikovanje obsega stavbnega zemljišča v enoti urejanja prostora z oznako RO-61 v 

občini Logatec - ID: 3372 (str. 3),
3. Sklep o začetku postopka priprave tehnične posodobitve Odloka o občinskem  prostorskem načrtu občine Logatec (OPN SD 11) (str. 5).

Zainteresirane osebe lahko uradni del Logaških novic v fizični obliki prevzamejo v glavni pisarni Občine Logatec (1. nadstropje Upravnega centra 
Logatec) po predhodnem dogovoru:  tel.: 01 7590 614 ali e-pošta: obcina.logatec@logatec.si.
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URADNE OBJAVE ŠT. 7-8

OBIŠČITE NOVO SPLETNO STRAN OBČINE LOGATEC

Domači in tuji obiskovalci, turisti in domačini si lahko o 
turističnih produktih ter dogajanju v občini preberete 
na turistični spletni strani visitlogatec.com

Obiskovalci in prebivalci Logatca bodo odslej na enem mestu naš-
li predloge, kaj lahko počnejo in kaj vse si lahko ogledajo, kje 
prespijo, kje jim bodo postregli s hrano in kaj vse lahko doživijo 
ob obisku logaške občine. Zagotovo se bo kaj zanimivega našlo 
tudi za domačine. Zakaj bi izgubljali čas na prepolnih cestah, če 
lahko v lastni občini preživite lep aktiven dan?
Spletna stran je še v »nastajanju«, zato vabimo turistične ponu-
dnike in organizatorje doživetij, da sodelujete pri soustvarjanju 
zanimive turistične spletne strani. Organizatorji lokalnih dogod-
kov in prireditev lahko sami oddate informacije preko aplikacije 
»dodaj dogodek«. 

Spletna stran je dostopna na povezavi https://visitlogatec.com/ . 
Kontaktirajte nas prek e-pošte info@visitlogatec.com . Veselimo 
se vašega sodelovanja in doprinosa k razvoju turizma v občini Lo-
gatec.
Projekt sta sofinancirali EU in Republika Slovenija iz Sklada za 
regionalni razvoj.

Občinska uprava
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IZ OBČINSKE HIŠE

PRESEŽEK ZDRAVSTVENEGA DOMA LOGATEC OBČINI ZA 
DOKONČANJE PRIZIDKA?

Junijska seja občinskega sveta je minila v znamenju vroče 
razprave o tem, ali presežek Zdravstvenega doma Logatec 
pripada občini za dokončanje nujno potrebnega prizidka 

ali ne. Kljub velikemu in ogorčenemu nasprotovanju zaposle-
nih je zahteva občine dobila zeleno luč.

V okviru pobud in vprašanj svetnikov se je uvodoma oglasil Bogo-
mir Jurca, SDS, s pobudo, da avtobusna postajališča nujno potre-
bujejo talne oznake. Bogdan Lipovšek, OLL, je vnovič zahteval 
natančne podatke gradbene inšpekcije pri gradnji prizidka, zani-
malo pa ga je tudi, kako poteka nadzor te gradnje. Klemen Trpin, 
NaNo, je opomnil, da bi ob začetku druge faze gradnje Športnega 
parka Sekirica kazalo razmisliti o tem, da bi parkirišče pod Seki-
rico namenili za različne dejavnosti športnih in drugih društev v 
Logatcu. Matevž Podjed, OLL, je pojasnil pobudo za ustanovitev 
Strateškega sveta Občine Logatec, ki bi ponudil strateške smernice 
do leta 2050. »Logatec je že 30 let brez strateškega načrtovanja,« je 
pripomnil Podjed. 
Svetniki so v nadaljevanju dali soglasje k imenovanju Tine Mesec, 
ki ima tudi podporo kolektiva, za direktorico Knjižnice Logatec. 
Ostra razprava pa se je vnela glede zahteve občine po vplačilu pre-
sežkov Javnega zavoda Zdravstveni dom Logatec v občinski prora-
čun. Občini je namreč zmanjkalo denarja za gradnjo prepotrebnega 
prizidka, najemanje dragih kreditov pa bi bilo po županovih bese-
dah nesprejemljivo. Bilo je celo tako burno, da so zdravniki zažuga-
li županu Menardu z odhodom v druge zdravstvene ustanove. 

Ana Kermavner Marinšek, OLL, je uvodoma vprašala, ali je ob-
čina pridobila soglasje ZZZS oz. ali je le-to potrebno. Irena Vidic, 
NaNo, je iz pisma, ki so ga zaposleni naslovili na župana in svet-

nike, razbrala strah, da se ta sredstva ne bodo porabila izključno za 
zdravstveni dom. 
Po besedah direktorice Urške Tomič se je ZD Logatec pripravljen 
pogajati o 520 tisoč evrih za nakup notranje opreme, nikakor pa se 
ne strinja z vplačilom celotnih presežkov, saj zahteve občine, kot 
pravi, presegajo vrednost investicije. »Če damo občini vse prihran-
ke, bo ogrožena prihodnost zdravstvenega doma,« pa je poudarila 
Lucija Jagodic Klipšteter, dr. med., strokovni vodja te ustanove, 
in opomnila, da se je število zaposlenih v zadnjih letih podvojilo, 
potrebe po širitvi programov pa naraščajo. Vesna Zadnikar, spec. 
MDPŠ, je poudarila: »Dokler nimate pravne osnove, da posežete 
po teh sredstvih, iz tega na bo nič.« Opozorila je tudi, da ZD Lo-
gatec posluje na petih lokacijah, kar je nesprejemljivo. Bogdan Li-
povšek, OLL, je izrazil mnenje, da zapis zaposlenih ni žaljiv, kar so 
mu nekateri očitali, temveč je poziv k razumu, Damjan Menard, 
NLBM, pa je vprašal, zakaj bi bil ta denar deponiran, da ga požira 
inflacija.
Po zaključku razprave je bil sklep o nakazilu presežkov ZD Logatec 
v občinsko proračun z 12 glasovi za in 8 proti sprejet.

Besedilo in foto: Blanka Markovič Kocen

OBČINSKI SVET: SREDI LAHKOTNOSTI TUDI NEKAJ BURNEJŠEGA 
RAZPOLOŽENJA 

Pravzaprav se je 28. junija odvijalo nadaljevanje 5. redne 
seje, ki je bila šest dni prej prekinjena. Občutek poletne-
ga razpoloženja je bilo čutiti skozi obravnavo razpisane-

ga dnevnega reda. 

Brez posebno zaznavnih razprav so svetniki sprejeli predlog uki-
nitve javnega dobrega, dalje sklep o delnem povračilu stroškov 
organizatorjem volilne kampanje, tudi predlog letnega poročila o 
izvedenih ukrepih iz akcijskega načrta Lokalnega energetskega 
koncepta občine je bil gladko potrjen, enake naklonjenosti, celo z 
dobršno pohvalo, je bil deležen tudi občinski Lokalni energetski 
koncept.
Poročilo o izvajanju občinskega programa varnosti, ki ga je 
predstavil vodja skupine občinskih redarjev, je govorilo o manj-
šem številu kršitev javnega reda in miru in o manj prometnih 
nesrečah (morda tudi zaradi preventivnih akcij!); pri mirujočem 
prometu pa je število prekrškov naraslo, podobno je bilo tudi z 
naraščanjem kriminalitete. Svetniki so sprejeli oceno programa 
varnosti, ob tem pa opozorili na nevšečnosti, ki marsikje ovirajo 
preglednost cestišč, zlasti v križiščih (razraščenost živih mej ipd.). 
Razprava je opozorila tudi na potrebo po več pozornosti, ki bi jo 

bilo treba posvetiti varstvu kolesarjev; tem posebej preti nevarnost 
ob vožnji po magistralnih cestah, koder ni kolesarskih steza. 
Živahna razprava pa je pritegnila svetnike pri obravnavi Sklepa o 
ustanovitvi občasnega delovnega telesa za pripravo kratkoročne 
in dolgoročne strategije občine. V pestri izmenjavi mnenj je bilo 
več razprave namenjene strategiji kot pa sklepu o ustanovitvi ob-
časnega delovnega telesa, čigar naloge naj bi zaobjele ugotavljan-
je dejanskega stanja, zbiranje dokumentacije za pripravo strategi-
je, analizo zbrane dokumentacije, sodelovanje pri dokumentiranju 
dela občasnega delovnega telesa in pripravi poročil ter organizaci-
jo posvetov in delavnic; o vseh ugotovitvah pa naj bi delovno telo 
občasno poročalo občinskemu svetu. Končno pa je svet sprejel 
predlagani sklep z navedbo, da bi naj predlagatelj pri čistopisu 
sklepa upošteval predlagane pripombe in popravke.
Komisija za priznanja je pripravila občinskemu svetu v potrditev 
predloge za podelitev občinskih priznanj ob letošnjem  občinskem 
prazniku. Svetniki so brez kakršnegakoli vprašanja ali kake pri-
pomnje potrdili predloge za podelitev priznanj, in sicer: listino 
občine, tri plakete občine z znakom in priznanje častni občan. 

Marcel Štefančič
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IZ OBČINSKE HIŠE/AKTUALNO

DU Prevalje in DU Gradišče nad Prvačino. 
Ustvarili smo tudi 47 odejic za nedonošenčke in jih poslali v UKC 
Maribor. V juliju bomo predale odejice za nedonošenčke v Po-
rodnišnici Ljubljana. Trenutno izdelujemo odejice za DU Vipava, 
jeseni pa jih bomo začeli izdelovati za Dom starejših Logatec. 
Ob tej priložnosti bi k sodelovanju povabili logaške kvačkarice in 
pletilje, ki bi bile pripravljene izdelati odejico. Velika naj bo 1m 
x 1m in narejena iz pralne volne, akrila … (bombaž ne pride v 
poštev, ker je prehladen).
Ker odejice izdelujemo predvsem iz donirane volne, prosimo vse, 
ki imate doma kakšen klobčič in ste jo pripravljeni podariti, da jo 
od avgusta naprej oddate v trgovini Anvina v Logatcu ali v Knji-
žnici Logatec, kjer so nam z veseljem priskočili na pomoč pri zbi-
ranju.

Hvala vam za vašo srčnost!

Za več informacij pokličite Darjo na tel.: 051 364 210

DELA NA NOVEM VRTCU TER PARKIRIŠČU V HOTEDRŠICI DOBRO 
NAPREDUJEJO 

Gradbena dela, povezana z izgradnjo novega vrtca v 
Hotedršici, so se začela v maju 2023 z izkopom grad-
bene jame. Pred dokončanjem izkopov se je uredilo in 

prestavilo kanalizacijski odtok obstoječe podružnične osnov-
ne šole, telekomunikacijski vod in interni vodovod ter postavi-
lo samostojno gradbeno dvigalo za potrebe gradbišča.

V začetku julija so v gradbeno jamo že postavili gradbene profi-
le kletnih prostorov. Postavljen je bil opaž, položena armatura in 
v temeljno ploščo jaška dvigala objekta vgrajen beton. Trenutno 
poteka polaganje in obbetoniranje kanalizacijskih vodov sanitar-
ne kanalizacije objekta, ki vodi pod temeljno ploščo. Prav tako 
poteka izvedba drenaže za odvod zaledne meteorne vode pod 
objektom, dobavljeno je tudi penjeno steklo, ki ga bodo vgradili 
in utrdili pod temeljno ploščo objekta. Tak način gradnje in upo-
rabo predpisanih materialov narekuje gradnja skoraj nič-energij-
ske stavbe, za katero je Občina Logatec dobila odobrena finančna 
sredstva s strani Eko sklada Slovenije.

DOBRODELNO KVAČKANJE
Oktobra 2021 je bila v organizaciji Ane Petrič, direktorice Centra 
starejših Notranje Gorice, in Mete Nelc ustanovljena FB skupi-
na Dobrodelno kvačkanje. V sklopu skupine smo članice izdelale 
veliko odejic za uporabnike invalidskih vozičkov za različne do-
move po Sloveniji. Zaradi pomankanja časa idejne vodje skupine 
je le-ta poleti 2022 prenehala z delovanjem. Tako sva zaradi ve-
selja do osrečevanja starostnikov na vozičkih v septembru 2022 z 
Alenko Vižin iz Nove Gorice ustanovili novo skupino Nitke nas 
povezujejo ter nadaljevali z dobrodelnostjo.

V skupino je trenutno vključenih 740 članic, od tega približno 100 
aktivnih.

Izdelale smo že 512 odejic za uporabnike invalidskih vozičkov, 
145 kap za starejše in 95 rokavčkov pomagalčkov za starejše z 
demenco. S svojim dejanjem smo razveselile in osrečile starejše 
v Medic hotelu v Renčah, v DU Podsabotin, Centru starejših ob-
čanov v Cerknici, DU Črni Vrh, DU Sežana, DU Radlje ob Dravi, 

Sočasno poteka tudi urejanje novega parkirišča ob Gasilskem 
domu Hotedršica. 
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AKTUALNO

Visokega gosta je na obisku v Logatcu spremljala Lucija Jagodic 
Klipšteter, dr. med., strokovni vodja v ZD Logatec (prva z leve).

LOGAŠKI TURIZEM POSLEJ POD OKRILJEM 
TURISTIČNE ZVEZE LOGATEC 

Na dan slovenskega turizma, 27. septembra 2022, je padla od-
ločitev, da se društva, ki delujejo na področju turizma, združijo 
v Turistično zvezo. Ustanovljen je bil iniciativni odbor v sestavi 
Brigita Vehar, Barbara Zelenec in Jelka Kožman, 22. 6.2023 pa 
je zaživela Turistična zveza Logatec. Na ustanovni skupščini so 
bili prisotni člani društev ali zvez: KTD Hotedršica, Turistično 
društvo Logatec, Športna zveza Logatec, Planinsko društvo Lo-

gatec, Zavod Zeleni žep, Univerza za tretje življenjsko obdobje 
in KŠD Vrh Sv. Treh Kraljev. Ustanovne skupščine se je udeležila 
tudi Petra Žnidaršič, višja svetovalka za turizem, kulturo in mlade 
v občini Logatec. Podpisane so bile pristopne izjave. Podpisniki 
so prejeli predlog Statuta zveze, da lahko podajo morebitne pri-
pombe.
Za zagon zveze je bil določen upravni odbor:
- predsednica Brigita Vehar
- podpredsednica Barbara Zelenec
- tajnica Jelka Kožman
- člana: Tina Korenč, Matjaž Kurent

Preostale organe bomo sestavili naknadno, ko bodo ustanovitelji 
predlagali svoje kandidate.
S to ustanovitvijo se je začela nova pot na področju turizma, saj bo 
zveza krovna organizacija, ki bo združevala društva na področju 
turizma in navzen širila glas o dogajanju na Logaškem. Projektov 
za zagon je veliko, tako da dela ne bo zmanjkalo. Vsi ustanovitelji 
so že aktivni s svojimi društvi in promovirajo naše mesto Logatec. 
Vsekakor pa ste tudi vsi drugi vabljeni, da se nam pridružite.

Za TZ Logatec, Jelka Kožman

VISOKI PREDSTAVNIK SVETOVNE ZDRAVSTVENE ORGANIZACIJE 
NAVDUŠEN NAD NAŠIM ZDRAVSTVENIM SISTEMOM

Zadnji majski dan je Logatec obiskal g. Uldis Mitenbergs, 
vodja skupine za strateško delovanje znotraj oddelka 
za podporo državam, Urad SZO za evropsko regijo. V 

Zdravstvenem domu Logatec in Centru za mentalno zdravje 
se je seznanil z zdravstvenim sistemom in delovanjem le-tega 
v naši občini.

»Najprej bi povedal, da sem zelo pozitivno presenečen nad delo-
vanjem zdravstvenega sistema v Sloveniji,« je dejal za Logaške 
novice. Po njegovih besedah smo glede na statistike pri življenjski 
dobi precej visoko. Dobri smo v preventivi smrtonosnih bolezni. 
»Imate eno najboljših finančnih zavarovanj v evropski regiji,« je 
poudaril. »Pretirano zapravljanje je redko, zato sem resnično nav-
dušen nad delovanjem.« 
Na obisku ministrstva in srečanju z nosilci se je visoki gost sezna-
nil tudi z izzivi, na primer preprečevanjem smrtnosti. Zagotavlja-
nje mentalne zdravstvene oskrbe je pomembno pri preprečevanju 
nepotrebnih smrti oz. samomorov, npr. zaradi prekomerne upo-
rabe alkohola in mamil. Zaradi tega je ustrezna duševna pomoč 
po njegovih besedah ključnega pomena. »Navdušen sem, kako se 
Slovenija spopada s temi problemi, o katerih je ozaveščena tudi 
javnost.«

Besedilo in foto: Blanka Markovič Kocen
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nam predstavile: Magda Lipovec, Barbara Ana Debevec, Marija 
Kermavnar in Vanda Lavrič skupaj z eno svojih pesmi.
Po prihodu praporščakov, himni in nagovoru predsednice ZB za 
vrednote NOB Logatec KO Laze Nade Čamernik je Ženski pevski 
zbor Društva upokojencev Logatec z zborovodjem Matijo Logar-
jem  zapel  Svobodno Slovenijo, na koncu pa tudi pesem za naše 
tovarišice, žene in matere, Slovenka sem!  Partizane je na svojih 
poteh vedno spremljala harmonika. Tudi tokrat: Natalija Kermav-
nar je začela z udarno Hej, brigade.  Prireditev je vodil Branko 
Simšič.  Slovesnosti je sledilo prijateljsko druženje.

Besedilo in foto: Brane Pevec

Za vse bolničarje je zdaj čas za zaslužen premor, nato pa sledi-
jo ponovna druženja na mesečnih vajah, da osvojeno znanje 
ohranjamo in hkrati tudi nadgrajujemo z namenom znati pomagati 
ponesrečencu ali nenadno obolelemu, ker žal  ''nesreča nikoli ne 
počiva''!

Mitja Hvala,
bolničar Rdečega križa Logatec

PREVERJANJE ZNANJA EKIP PRVE POMOČI

Na območju Vrhnike je 20. maja 2023 potekalo 26. Re-
gijsko preverjanje usposobljenosti ekip prve pomo-
či Civilne zaščite in Rdečega križa. Dogodek je bil v 

organizacijski domeni Uprave RS za zaščito in reševanje, Iz-
postava Ljubljana, RKS Območno združenje Vrhnika in Ob-
čine Vrhnika. 

Na preverjanje se je prijavilo 13 ekip iz ljubljanske regije. Kot 
običajno so  se bolničarji Rdečega križa Logatec na preverjanje 
prijavili z dvema ekipama. Posamezna ekipa je sestavljena iz šes-
tih članov, od katerih je eden vodja in drugi skrbnik za varnost. 
Preverjanje je potekalo na štirih delovnih točkah-scenarijih, kjer 
so vnaprej izbrani posamezniki odigrali vlogo ponesrečenca. Na-
loga vsake ekipe je bila, da s pridobljenim znanjem, veščinami in 
hitrim odzivom, ki jih pridobijo na rednih mesečnih vajah, reši 
nastalo situacijo na kraju dogodka in oskrbi poškodbe. Organiza-
tor je po koncu tekmovanja razglasil rezultate preverjanja. Ekipi 
Logaških bolničarjev sta zasedli 3. in 6. mesto, zmagala je ekipa 
iz Kočevja. 
Velika zahvala gre vsem našima mentorjema Špeli Albreht in Du-
šku Maksimoviću,  ki z nami vadijo z željo, da bi se znanje iz prve 
pomoči v logaški občini čimbolj razširilo. 

SLOVENCI – NAROD, KI SE JE UPRL S PUŠKO IN KNJIGO 

Tako so nas označili zavezniki, ki so na naše osvobojeno 
ozemlje prihajali v zadnjih dveh letih druge svetovne voj-
ne. Več o tem je na slovesnosti ob dnevu borca, ko se člani 

Združenja za vrednote narodnoosvobodilne borbe s ponosom spo-
minjajo nanje in na začetke NOB, spregovoril zgodovinar in po-
slanec državnega zbora dr. Martin Premk. Nekaj besed je namenil 
tudi pretvarjanju zgodovinskih dejstev v novejšem času.

Tokratno srečanje članov logaškega združenja, ki ga je 1. julija v 
prostorih OŠ Laze organizirala tamkajšnja krajevna organizacija, 
je bilo posvečeno tudi Kajuhovemu letu – stoletnici rojstva par-
tizana in pesnika Karla Destovnika - Kajuha. Njegove pesmi so 
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tih rodov slovenskega naroda. Zato je po-
udaril, da moramo Slovenci držati skupaj 
kot takrat, pomembna pa je tudi molitev 
za domovino. Tretje sporočilo homilije je 
bilo, da se moramo vedno spominjati teh 

AKTUALNO

Tudi letos smo se v župniji v Dolnjem Logatcu veselili tradi-
cionalnega farnega dne. Bil je lepo izpeljan. Zasnovan je bil 
malo drugače kot običajno. Organizirane so bile delavnice 

in stojnice, kjer so se predstavile vse skupine, ki sodelujejo v žu-
pniji. Vrhunec farnega dne je bila zlata maša domačina g. Dragana 
Adama in prijetno poslušanje g. Gregorja Čušina, ki je predstavil 
dramsko improvizacijo Če bi bil škof. Farni dan je dobrodelen, 
letošnji prispevki so namenjeni mladim. Preuredili bomo kozolec, 
kjer se bodo mladi lahko vse leto družili.

Najlepše se zahvaljujemo vsem donatorjem, ki ste se lepo odzvali 
naši prošnji. Hvala vsakemu posebej, ki je prispeval k temu, da je 
farni dan lepo uspel. Vaš dar in vsak vložen trud je obogatil to lepo 
druženje med nami.

Pripravljalni odbor za praznovanje farnega dne
Foto: Rebeka Hozjan

FARNI DAN V LOGATCU

SV. MAŠA ZA DOMOVINO IN KRESOVANJE 

V petek, 23.6.2023 zvečer, je v Gor-
njem Logatcu na Taboru ob cerkvi 
Sv. Duha v organizaciji Združe-

nja za vrednote Slovenske osamosvojitve 
(VSO) potekala sveta maša za domovino, 
ki jo je vodil vojaški kaplan pater Vito Mu-
hič. S petjem je sodeloval cerkveni pevski 
zbor Župnije Gornji Logatec. Uvodoma 
je organizator Jože Urbas pozdravil vse 
prisotne, duhovnik pa je blagoslovil novo 
slovensko zastavo, ki so jo ob slovenski 
himni slovesno dvignili na visok drog in 
zdaj ponosno plapola nad Logatcem. 

Pater Muhič se je v homiliji spomnil na 
pomembnost osamosvojitvenega procesa, 
katerega cvet je samostojna in suverena 
Republika Slovenja, ki je bila želja nešte-

pomembnih dogodkov. Po koncu sv. maše 
je vse navzoče pozdravil še predsednik lo-
gaškega odbora VSO Jože Leskovec.

Sledilo je veselo druženje ob velikem 
kresu, postavljenem v čast domovine in 
obenem tudi kot tradicionalno slovensko 
kresovanje v dneh pred godom sv. Janeza 
Krstnika. 

Kljub poletni nevihti, ki se je nad Loga-
tcem razbesnela pozno popoldne in je zelo 
ohladila ozračje, se je letošnjega praznova-
nja udeležilo veliko ljudi, med njimi tudi 
poslanec državnega zbora Zoran Mojškerc. 
Razveseljuje pa dejstvo,  da se je dogodka 
udeležilo veliko mladih, zlasti otrok. Zato 
ni skrbi, da se pomembnih dogodkov ob 
nastajanju Republike Slovenije ne bi spo-
minjali tudi prihodnji rodovi.

dr. Samo Venko



12 LOGAŠKE NOVICE – JULIJ/AVGUST – ŠT. 7-8

AKTUALNO 

OŠ TABOR NA KORČULI

Na OŠ Tabor Logatec smo se vse leto skrbno pripravljali, 
da v sklopu Erasmus+ projekta obiščemo otok Korčulo. 
Tako učenci kot učitelji smo dočakali 11. maj in se v zgo-

dnjih jutranjih urah z avtobusom odpeljali novim dogodivščinam 
in znanju naproti. Na dolgi poti smo občudovali obalo Makarske, 
dolino Neretve, novozgrajeni most Pelješac in vožnjo s trajektom 
iz Orebiča na sam otok Korčula. V večernih urah smo prispeli na 
cilj.

Na otoku smo spoznavali kulturno in naravno dediščino ter ga 
raziskali po dogem in počez. Zaplavali smo v morju in si ogledali 
znamenite plaže, obiskali glavno mesto Korčulo, poiskali rojstno 
hišo Marca Pola, se povzpeli na bližnji hrib in se odpeljali v Velo 
Luko, kjer je prebival slavni pevec Oliver Dragojević. Obiskali 
smo tudi osnovno šolo Petra Kanavelića, in na povabilo ravnatelja 
videli tradicionalni ples z meči – Moreška, ki ga plešejo samo v 
mestu Korčula.Tako kot vedno vse lepo hitro mine, pa vendar nam 
bodo ti spomini in prijateljstva, ki smo jih spletli, ostali za vedno.

Rezka Drmota, članica ekipe Erasmus + na OŠ Tabor Logatec
Foto: arhiv OŠ Tabor Logatec

90-LETNICA PODRUŽNIČNE ŠOLE LAZE

Podružnična šola Laze je v šol-
skem letu 2022/2023 praznova-
la 90-letnico in kot se spodobi, 

smo učenci in učenke skupaj z učitelji, 
vrtcem Kurirček - enota Laze in KS 
Laze – Jakovico, pripravili prireditev, 
ki je zadnji majski dan potekala na 
prostem. Na odru so se zvrstili nasto-
pi učencev in učenk POŠ Laze, otrok 
vrtca Kurirček, plesnega studia Taurus 
in tudi točka s harmoniko naše bivše 
učenke Natalije Kermavner. Seve-
da pa ni manjkalo spodbudnih besed 
podžupana Občine Logatec Klemna 
Trpina, ravnateljice Karmen Cunder 
ter predsednika Krajevne skupnosti  

Laze – Jakovica, gospoda Kermavnarja. Učiteljica na šoli, mag. 
Zarja Trček, je ob obletnici izdala knjigo Devetdeset let šole v 
Lazah, ki jo je financirala KS Laze – Jakovica. 

Po prireditvi smo ob pogostitvi poklepetali pred šolo. Kot je 
naslednji dan povedal naš učenec Gorazd: » Všeč mi je bilo, ker je 
bilo veliko veselja in smeha. Več takih dni!« Učenci in otroci pa 
smo naslednji dan še pihali svečke in se posladkali s torto.

Šola je srce kraja in ponosni smo, da jo imamo.  V šolskem letu 
2023/2024 bo v našo podružnico stopilo kar 11 prvošolcev in 
prvošolk, kar nas še posebej veseli.

Iris Cepič
Foto: Zarja Trček

Vse, kar delamo, delamo iz srca

V slogu gesla letošnjega tedna Rdečega križa je k sodelovanju pristopila gostilna in picerija Zvonček. Gospodu, ki se je po nekaj letih 
zelo težke osebne situacije uspel prebiti do majhnega stanovanja, je gostilna ponudila brezplačen topel obrok na dan. Počaščeni smo, 
da v Logatcu sobivamo z tankočutnimi ljudmi. Zelo hvaležni smo za to potezo. 

OZRK Logatec
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Logatec ima, če se ni kaj spremenilo, kar tri arheologe. Oprede-
litev kosti z luknjicami s Kališ bi bila zanje in za vso občino zelo 
hvaležna naloga. Če se bo izkazalo, da so bile luknjice izvrtane 
samo zato, da je naš praprednik prišel do kostnega mozga (kar 
pa je malo verjetno), ne bo nič hudega. Če pa so kosti res ostanki 
zgodnjih piščali, kar je mogoče sklepati ob primerjavi s piščaljo 
iz Divjih bab, potem bo to velik prispevek k zgodovini Logatca in 
vse Slovenije.

Janez Švajncer

AKTUALNO

PRVA PIŠČAL TUDI NA LOGAŠKEM?

Divje jame so zaradi prvega znanega glasbila postale po-
znane po vsem svetu. To je izvotljena kost, ki je bila s 
štirimi luknjicami spremenjena v piščal. Toda to ni edina 

kost z luknjicami v Sloveniji. Pri Logatcu so jih našli še več, le da 
so očitno popolnoma pozabljene. V arheološki literaturi je njihovo 
najdišče zapisano kot »severozapadno od Kališ pri Logatcu«.

Zgodovinar Franc Kos je zapisal, da je »leta 1932 našel okrajni 
desinfektor g. Dolar v Dolarjevi jami (brezno, imenovano po naj-
ditelju) ne več v primarni legi fosilne ostanke merckijevega noso-
roga, Rhinoceros mercki Jag, ki spada po Bayerju v srednjedilu-
vialno favnistično skupino, in sicer k »topli dvojici« Bayerjevega 
velikega enterglaciala. Zelo zanimivo je, da je Rakovec (1933) pri 
preučevanju tega fosilnega gradiva (ki se nahaja v paleontoloških 
zbirkah prirodopisnega oddelka Narodnega muzeja v Ljubljani) 
med kostnimi odlomki našel nekatere z lepo izvrtanimi luknjami. 
Ob preučevanju nastanka teh lukenj prihaja Rakovec, čeprav se 
izraža zelo oprezno in zadržano, do domneve, da so najbrž ar-
teficialnega značaja in jih je najverjetneje imel v rokah takratni 
človek, sodobnik merckijevega nosoroga.

To, da je posebni pomen lukenj v kosteh proučevalec samo dom-
neval, kot je bilo zapisano, je mogoče primerjati s piščaljo iz Div-
jih bab. Tudi za slednjo so najprej samo domnevali, da je glasbilo, 
šele nato so to razglasili kot dejstvo. Pri kosteh s Kališ mogoče 
manjka samo še ta druga stopnja opredeljevanja.

MLEKO ZA SONČENJE 
ZF 20
Mleko za sončenje s 
kakavovim maslom,  
200 ml.

OBLIŽI MASTER AID 
CUTIFLEX
Ščitijo pred vdorom 
vode in bakterij. 
Različne velikosti 
in količine.
Medicinski pripooček.

POTOVALNI KOMPLET 
SILVER CARE
Vsebuje potovalno zobno 
ščetko in zobni gel z 
okusom mete, 50 ml.

redna cena: 9,95 €

cena s Kartico zvestobe

7,96 €
2

POPUST: 
20 %

UŠESNI ČEPKI SWEDSAFE 
GLASBA / PLAVANJE
Preprečujejo vstop vode v ušesa, 
zmanjšajo glasnost motečih 
zvokov. Na voljo velikosti  
S (6-11 mm) in L (7-12 mm),  
1 par.
redna cena: 3,86 €

cena s Kartico zvestobe

3,09 €
1

POPUST: 
20 %

VESCIN GEL
Za nego 
utrujenih in 
težkih nog z 
escinom in 
mentolom, 
150 ml.
redna cena: 12,74 €

cena s Kartico zvestobe

10,19 €
3

POPUST: 
20 %

redna cena: 10,01 €

cena s Kartico zvestobe

8,01 €
2

POPUST: 
20 %

MAGNEZIJ 400 MG
Prehransko dopolnilo s sladilom 
vsebuje magnezijev citrat in riboflavin, 
v obliki zrnc za pripravo napitka, okus 
pomaranče in limete, 20 vrečk.
Prehransko dopolnilo ni nadomestilo za 
uravnoteženo in raznovrstno prehrano.

redna cena: 4,20 €

cena s Kartico zvestobe

3,36 € 1
POPUST: 
20 %

Veljavnost od 15. 6. do 28. 8. 2023www.lekarnaljubljana.si

Cene s popustom iz ZDRAVO - kataloga ugodnosti veljajo v enotah Lekarne Ljubljana, specializiranih prodajalnah LL VIVA (v okviru razpoložljivega 
asortimana) in v Spletni Lekarni Ljubljana na www.lekarnaljubljana.si izključno ob predložitvi Kartice zvestobe Lekarne Ljubljana ter zahtevanega števila 
jabolk zvestobe, sicer veljajo redne cene. Slike so simbolične, popusti se ne seštevajo. Ponudba velja od 15. 6. do 28. 8. 2023 oz. do prodaje zalog.

Za več informacij prelistajte nov katalog ugodnosti ali nas pokličite 080 71 17!
na brezplačno telefonsko številko 

izbrano iz kataloga ugodnosti

Čas za 
sprostitev 
in poletne 
čarovnije.

20%  
popust

ugodnost za imetnike Karti
ce

 zv
es

to
be
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151 DEVETARJEV NAJVEČJIH LOGAŠKIH ŠOL ODPLESALO V POLETJE

V letošnji generaciji OŠ Tabor Lo-
gatec je osnovno šolo uspešno 
zaključilo 60 učencev, trije so 

imeli v juniju še popravne izpite. »Upa-
mo, da jih bodo tudi opravili v spomla-
danskem popravnem roku in se uspešno 
vpisali na želeno srednjo šolo,« je dejal 
ravnatelj Jure Kramar. 91 devetošol-
cev pa je po besedah ravnateljice Kar-
men Cunder letos zapustilo OŠ 8 talcev 
Logatec, kar je v primerjavi z letom 
2021/22 kar 21 učencev več. 

»Tako kot v celotni šoli raste tudi števi-
lo devetošolcev. Če sta bila v šol. letu 
2017/18 dva oddelka in 49 devetošolcev, 
smo imeli naslednja štiri šolska leta po tri 
oddelke in od 62 do 72 učencev,« pove 
Cundrova. »Naslednje leto bo devetošol-
cev že več, in sicer 101,« dodaja. Po njenih 
besedah je to tudi zelo ambiciozna, podje-
tna in uspešna generacija. »Kar 19 učen-
cev je bilo vsa leta odličnih in so dobili 
t. i. Županovo petico. Prav tako je bila ta 
generacija nadpovprečna pri nacionalnem 
preverjanju znanja.«

Na gornjelogaški osnovni šoli pa je bila 
letošnja generacija številčno primerljiva s 
prejšnjimi. »Učenci so osvojili precej zla-
tih priznanj z različnih tekmovanj v zna-

nju, vendar pa so bile na naši šoli v prete-
klih letih tudi generacije, ki so jih osvojile 
še več. Se pa lahko omenjena generacija 
pohvali z velikimi glasbenimi potenciali, 
ki so jih učenci izkazovali v šolskem ben-
du,« pove Kramar. Po njegovih besedah pri 
učencih še vedno prevladuje zanimanje za 
gimnazijske programe. »Mnogi pa si nato 
premislijo in vpišejo tehniške programe s 
področja naravoslovja. Primerov, v katerih 
učenci pod prvo izbiro navedejo poklicni 
program, pa je zelo malo.« Karmen Cun-

der: »Glede vpisov beležimo prevladova-
nje vpisa na štiriletne strokovne programe, 
zelo malo je triletnih, seveda je del genera-
cije, ki se vpiše tudi na gimnazije.«

Valeta gornjelogaških šolarjev je že tret-
je leto zapored potekala v športni dvora-
ni pri OŠ 8 talcev. »Menimo, da imamo 
tam bistveno boljše prostorske pogoje za 
izvedbo tako pomembnega dogodka naših 
devetošolcev,« pove Kramar. »Priprave na 
valeto so potekale skozi vse leto. Glavnino 
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VALETA 2023 V ROVTAH: MANJŠA GENERACIJA DEVETOŠOLCEV

Letos je na OŠ Rovte devetletno šo-
lanje zaključilo 14 učencev. 15. 6. 
2023 so še zadnjič pomahali šoli in 

se podali v svet, ki jim je namenjen, vsak v 
svojo smer, s svojimi cilji in željami. Prej 
je bil seveda nepozabni zaključni izlet, ki 
je še bolj utrdil prijateljstvo. Slovesne ob-
leke in plesni ritmi so bili uvod v valeto. 
Filmček, ki so ga posneli, je pokazal, ka-
tere poti so si letošnji devetošolci izbrali. 
Zanimivo je, da so se odločali predvsem 
za poklicne šole, ni pa bilo zanimanja za 
gimnazije. Takole so se odločili: kmetij-

sko-podjetniški tehnik, kozmetični tehnik, 
tehnik laboratorijske biomedicine, teh-
nik za gastronomske in hotelske storitve, 
predšolska vzgoja, ekonomski tehnik, ad-
ministrator, tehnik zdravstvene nege, fo-
tografski tehnik, lesarski tehnik. Govora 
ravnateljice Aleksandre Urbas in župana  
Berta Menarda sta bila namenjena odhaja-
jočim učencem in njihovim staršem, bistvo 
pa je bilo, naj hodijo po začrtani poti z vso 
odgovornostjo, vztrajnostjo in naj doseže-
jo želeni cilj in poklic, ki ga bodo vestno in 
radi opravljali. Letos je tako kot vsako leto 

bilo nekaj lepih dosežkov, med njimi pa 
tudi učenka Klara Košir, ki je bila vsa leta 
zelo uspešna in je prejela županovo petico. 
Zaključni govor je pripadal razredničarki 
Mojci Klemen, ki se je po štirih letih tudi 
s kako solzico na obrazu poslovila od svo-
je odraščajoče generacije. Ključ je sedaj v 
rokah bodočih devetarjev, letošnji pa naj 
gredo svojim zmagam naproti. Še prej pa 
odrešujoče počitnice, morje, svoboda in 
nabiranje novih moči.

Metka Bogataj
Foto: arhiv šole

organizacije so prevzeli sami učenci pod 
vodstvom razredničark. Sam dogodek je 
bil prisrčen v znamenju AGENTOV 008 in 
nam bo še dolgo ostal v lepem spominu.«
»Valeta je dogodek, ki ga organizira-
jo učenci sami. Postala je del tradicije in 
lepo je, ko na koncu leta stopijo skupaj in 
pripravijo svoj program. Ko omenjam, da 
je to podjetna generacija, moram povedati, 
da je to tudi prva generacija, ki je samo-
iniciativno poiskala različne donatorje za 
pomoč pri organizaciji valete,« pa je zak-
ljučni dogodek opisala ravnateljica OŠ 8 
talcev.

Blanka Markovič Kocen
Foto: arhiv šol  
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ŠTIPENDIJE ZA DEFICITARNE POKLICE 
Z VELIKIMI MOŽNOSTMI ZAPOSLITVE

Prehod iz osnovne v srednjo šolo je pomembna, a hkrati 
tudi težavna prelomnica v življenju mladostnikov. Izbi-
ra srednje šole ima namreč daljnosežne učinke, a števil-

ni učenci zaključnih razredov še ne vedo, kaj si želijo početi 
v življenju, in zato tudi težko izberejo nadaljnjo pot šolanja. 
Pri izbiri jim lahko pomaga tudi informativni portal Centra 
Republike Slovenije za poklicno izobraževanje mojaizbira.si, 
kjer med drugim najdejo seznam deficitarnih poklicev, ki ni-
majo samo velikih možnosti zaposlitve, pač pa dijakom med 
izobraževanjem omogočajo celo štipendiranje.

Obrtno-podjetniška zbornica Slovenije ter njene območne zborni-
ce nudijo številne možnosti, da mladi spoznajo deficitarne pokli-
ce. Zbornica redno organizira Ulico obrti v okviru Mednarodne-
ga obrtnega sejma v Celju, kjer mladim ponudi možnost, da od 
mojstrov iz prve roke izvedo vse, kar jih zanima. Tukajšnja OOZ 
Logatec pa logaškim učencem redno predstavlja poklice ter krepi 
zanimanje za obrt in podjetništvo. Ena zadnjih takih aktivnosti je 
bil junijski obisk požarnega laboratorija Zavoda za gradbeništvo 
Slovenije učencev OŠ 8 talcev Logatec v Obrtni coni Logatec, 
kjer so mladi lahko na enem mestu spoznali poklice strojnika, 
gradbenika, fizika, elektrotehnika, kemika …

Prednosti poklicnega in strokovnega izobraževanja so namreč šte-
vilne. Poleg tega da tovrstna izobrazba omogoča takojšnjo zapo-
slitev, je ta hkrati zagotovljena. Delovni trg namreč v Sloveniji 
hrepeni po kadru s poklicno in strokovno izobrazbo.

Razkorak med trenutnim in prihodnjim številom 
kadrov
Lani se je na srednje poklicne programe vpisalo 19 odstotkov 
učencev, na nižje poklicne 2,6 odstotka, na srednje strokovne pro-
grame 43 odstotkov, na gimnazijske pa 36 odstotkov učencev. Na 
Centru RS za poklicno izobraževanje opažajo, da je zanimanje za 

poklicno in strokovno izobraževanje z leti upadlo, kar poskušajo 
spremeniti z različnimi promocijskimi aktivnostmi.

Seznam deficitarnih poklicev se posodablja iz leta v leto, in si-
cer na osnovi razkoraka med trenutnim in prihodnjim številom 
razpoložljivih kadrov za posamezen poklic ter predvideno po-
nudbo delovnih mest. Tako letos med deficitarnimi poklici, za 
katere bo mogoče pridobiti štipendijo, ni več triletnih progra-
mov mehatronik operater in elektrikar. V zadnjih letih je bilo 
za omenjena programa podeljenih največ štipendij, vpis se je 
popravil in je trenutno zadosten.

Štipendija v višini več kot 118,48 evra na mesec
Štipendija za deficitarne poklice se lahko dodeli sočasno z vsemi 
štipendijami, razen s kadrovsko. Prejemanje štipendije za defici-
tarne poklice ne vpliva na višino otroškega dodatka in na višino 
plačila dohodnine. Višina štipendije je 118,48 evra in se redno 
usklajuje kot drugi transferji v državi.

Številni poklici so danes deficitarni 
Štipendijo za deficitarne poklice bodo lahko pridobili dijaki, ki 
bodo v šolskem letu 2023/2024 prvič obiskovali 1. letnik srednje-
ga poklicnega izobraževanja in se bodo izobraževali za nasled-
nje poklice: kamnosek, zidar, inštalater strojnih inštalacij, tesar, 
gastronomske in hotelske storitve, klepar-krovec,  oblikovalec 
kovin orodjar, izvajalec suhomontažne gradnje, izdelovalec ko-
vinskih konstrukcij, slikopleskar-črkoslikar, avtokaroserist, pe-
čar-polagalec keramičnih oblog, pek, gozdar, slaščičar, dimnikar, 
mesar, steklar, tapetnik, tehnik steklarstva, mizar.

Vloga za štipendijo je dostopna na spletni strani Javnega štipen-
dijskega, razvojnega, invalidskega in preživninskega sklada Re-
publike Slovenije. Vlogo je možno oddati do vključno 22. 9. 2023.

Dejan Šraml

PODELITEV ŽUPANOVIH PETIC V SLOVESNEM 50. LETU GLASBENE 
ŠOLE LOGATEC

Tokrat je tradicionalni dogodek potekal na zadnji dan šol-
skega leta 2022/23 v Narodnem domu Logatec. Pred po-
delitvijo nagrad je bil prikazan dokumentarec, posvečen 

50-letnici Glasbene šole Logatec. V njej so dobili besedo tisti, 
ki so bili in so tudi danes zaslužni za uveljavitev šole doma in 
v svetu, začenši z ustanoviteljem Marcelom Štefančičem. Po-
membni obletnici sta na prireditvi nekaj besed namenila tudi  
direktor Glasbene šole Logatec Primož Malavašič in logaški 
župan Berto Menard, ki je potem priznanja tudi izročil. 

Učenci, ki so si s talentom in pridnostjo letos prislužili Župa-
novo petico, so:

Ema Papež – violina
Izak Roderik Štemberger – tolkala
Danijel Štih – trobenta
Ema  Kranjec – klavir
Vita Ober Šenkinc – violina 
Elizabeta Čebular  – petje

Za glasbeni predah je tokrat poskrbel harmonikar Kristijan 
Hervatič. Podelitvi je pred Narodnim domom sledila še pode-
litev spričeval učenkam in učencem Glasbene Šole Logatec.

Brane Pevec
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INTEGRIRANE JAVNE POTNIŠKE PREVOZNICE ZA DEVETOŠOLCE

Avto-moto društvo Logatec je drugo leto zapored na 
pobudo voznikov avtobusov rednih linij, katere upo-
rabljajo šolarji in dijaki, v sodelovanju s podjetjem 

Arriva Slovenija organiziralo predstavitev uporabe javnega 
potniškega prometa, integrirane javne potniške prevoznice 
in Avtobusne postaje Ljubljana. Namen predstavitve je s to 
obliko prevoza seznaniti učence, ki obiskujejo deveti razred 
osnovne šole in bodo šolanje nadaljevali v drugih mestih po 
Sloveniji. 

Predstavitev se je pričela v Žireh, na poti do avtobusne postaje 
v Ljubljani pa so se devetošolcem od tod pridružili še zaintere-
sirani devetošolci z OŠ Rovte in OŠ Tabor ter 8 talcev Logatec. 
Voznik je udeležencem razložil, kaj vse pomenijo oznake in 
table na avtobusu, saj morajo biti pozorni tudi na to, v katero 
smer odpelje določen avtobus, občasno se namreč zgodi, da 
kdo izbere napačno smer. Predstavljena je bila uporaba integri-
rane javne potniške prevoznice (karte), ki velja na vseh avto-
busih in vlakih. 

V Logatcu sta se pridružila še policist in predsednik ZŠAM Lo-
gatec. Med vožnjo do Ljubljane je policist učencem razložil, na 
kaj vse morajo biti pozorni pri vstopu in izstopu z avtobusa, ob-
našanje na avtobusu, na kaj vse morajo biti pozorni v večjih mes-
tih in druge nevarnosti (droge, kraje …). Na avtobusni postaji sta 
udeležence pričakala prometnika AP Ljubljana, ki sta razkazala 
celotno postajo (perone in notranjost) ter razložila njeno delova-
nje (blagajne, informacije, elektronske table …). Sledila je vrnitev 
proti domu. 

AMD Logatec se podjetju Arriva Slovenija in vozniku Faustinu 
Karačiću zahvaljuje za brezplačen prevoz z njihovim avtobusom, 
prometnikoma AP Ljubljana in policistu PP Logatec pa za vsa po-
jasnila. 

Matej Rupnik, predsednik AMD Logatec

DEVETOŠOLCI SPOZNAVALI DELO V POŽARNEM LABORATORIJU

Sredi junija so učenci zaključnih razredov Osnovne šole 
8 talcev Logatec obiskali največji požarni laboratorij 
v tem delu Evrope, s katerim se ponašamo v Logatcu. 

Laboratorij, ki deluje pod okriljem Zavoda za gradbeništvo, 
omogoča preizkušanje požarnih lastnosti materialov in kon-
strukcij.

Da bi spoznali različne poklice in delovna mesta, ki jih opravljajo 
tamkajšnji zaposleni, so v Obrtno cono Logatec, kjer stoji novi po-
žarni laboratorij, prišli kar štirje razredi devetošolcev. Zaposleni 
so veliki skupini najprej predstavili sam laboratorij, nato še svoje 
delo in druge podrobnosti, ki sodijo zraven. Sodelavci so bili ve-
seli, saj so mladim lahko dali vpogled v vsakdanje delo njihovih 
strokovnjakov.

Šolarji so si potem v štirih različnih skupinah ogledali predstavi-
tve več vrst poklicev, ki so zastopani pri njih. To so poklic tehnika 
smeri gradbeništva in elektrotehnike ter različni drugi tehnični in 
naravoslovni poklici, kot so strojnik, fizik, kemik in gradbenik. 
Obisk je bil še zanimivejši, ko smo jim pokazali tudi primer pre-
skušanja požara z zunanje strani na strehi in vedno zabavni ognje-
ni vrtinec.

Mladim so tukajšnji strokovnjaki izpostavili, da veliko govorimo 
o trajnostnem gradbeništvu. Težava pa je v tem, da pogosto po-
zabljamo ravno na požarno varnost. Gradbeništvo je panoga, ki 

nikoli ne spi, zato je treba stalno nadgrajevati znanje in slediti 
njegovemu hitremu ritmu.

Oprema požarnega laboratorija omogoča preskušanje požarnih 
lastnosti materialov in konstrukcij v vseh merilih, od nekaj gra-
mov do polne velikosti (npr. avtomobila, omare, modelne hiše). 
Omogoča preskušanje hitrosti gorenja, sproščanja toplote pri go-
renju in vpliva dostopnosti zraka na potek gorenja. Izvajajo se 
analize za določanje kemijske sestave dimnih plinov in posledično 
njihovo toksičnost, analize vplivov na okolje in ekosisteme, vpliv 
materialov, ki zavirajo gorenje, procesi ogljenja lesa, napetosti v 
različnih materialih kot posledice požarne obremenitve in nepra-
vilnosti v materialu, obnašanje kompozitov v požaru.

Besedilo in foto: Dejan Šraml
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V SREDIŠČU

SMETARJI SMO VZDRŽEVALCI ČISTOČE

»Smetarje bi morali imenovati ljudi, ki povzročajo od-
padke, ne pa nas, ki pospravljamo za njimi," pravi 
Dejan Mikec, ki opravlja delo smetarja oziroma de-

lavca pri ravnanju z odpadki v Komunalnem podjetju Logatec.

Tu se je zaposlil pred štirinajstimi leti, sprva kot delavec pri rav-
nanju z odpadki, danes pa sede tudi za volan smetarskega vozila.  
Njegov delovni dan se prične ob pol sedmih zjutraj, ko se sodelavci 
zberejo pred upravno stavbo komunalnega podjetja in jih delovod-
ja razporedi v ekipe. »Na velikem smetarskem vozilu delamo trije, 
voznik in dva pobiralca odpadkov, na manjšem pa po dva skupaj. 
Službo pričnemo zgodaj, saj je poleti težko delati v vročini. Delo 
opravljamo ob vsakem vremenu.« 

Odpadke praznijo po urniku, določenem s koledarjem odvoza od-
padkov. »Vsak dan poberemo odpadke v enem okolišu. Ob pone-
deljkih in torkih pobiramo biološke odpadke, preostale dni v tednu 
pa praznimo posode za odpadno embalažo in mešane komunalne 
odpadke. Na dan odvoza odpadkov v okolišu praznimo tudi ekolo-
ške otoke. Odpadkov je iz leta v leto več, tako da je dela res veliko.« 
Opaža, da so občani pri odlaganju odpadkov pogosto zelo malomar-

ni. »Nekateri odpadke preprosto natovorijo v avto in jih namesto 
v zbirni center pripeljejo na najbližji ekološki otok. Na ekoloških 
otokih se tako nemalokrat znajdejo pohištvo, vzmetnice, sanitarna 
oprema in celo stavbno pohištvo, kar sicer vse sodi v zbirni center. 
Velikokrat ljudje odpadkov ne odložijo v posode, temveč kar zraven 
in jih nato veter raznaša po okolici. S čiščenjem ekoloških otokov in 
njihove okolice imamo zato smetarji zelo veliko dela.«

Dejan Mikec je na svoje delo ponosen. »Če ne bi opravljali svo-
jega dela, bi bilo okolje v logaški občini v zelo žalostnem stanju. 
Znanci in prijatelji mi pogosto povejo, da je dobro, da smo in da 
opravljamo svoje delo. Dobim tudi veliko vprašanj glede pravilnega 
ločevanja odpadkov.«

Poudari, da delavci pri ravnanju z odpadki niso smetarji, temveč so 
vzdrževalci čistoče. »Prav je, da se ljudje zavejo, da s svojim delom 
veliko doprinesemo k temu, da lahko v logaški občini živimo v le-
pem in čistem okolju«. 

Komunalno podjetje Logatec
Foto: arhiv KPL

Skupinska slika zaposlenih ob akciji pogozdovanja občinske parcele konec aprila 2023
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Vokalna skupina Fone Megale – z močnim glasom – iz Senice, de-
lujoča pod okriljem KUD Fran Saleški Finžgar Medvode, je pod 
vodstvom Postojnčana Dominika Jurca odpela četvero pesmi, dve 
v zahtevnejši harmonizaciji. Ježeva Igraj kolce je za tako majhno 
skupino zahteven in drzen podvig.
Lajnar Janez iz skupine Kovček svetlobe GUD Kranjski komedi-
janti nas je poučil, kakšen inštrument je lajna: meh, ki prek »notne-
ga zapisa« potiska zrak skozi piščali. Meh poganja kolo, ki ga lajnar 
enakomerno vrti. Hitreje vrti, hitrejši je tempo skladbe. V programu 
je samostojno odvrtel skladbo. Nagradili smo ga z aplavzom.

Večer je sklenil gostitelj. Predsednik Tone Jerina se je zahvalil sode-
lujočim in poslušalcem, pa čevčanskim ženam in dekletom, ki leto 
za letom poskrbijo za »sladke dobrote« - letos so jih mladi, šolarji 
zares prijazno ponudili obiskovalcem. Z dvema pesmima zbora pa 
se je prireditev izpela v noč.

Janez Gostiša

KULTURA

KRESNIKUJOČ PRI VODNJAKU

Devetintridesetič je množica obiskovalcev spremljala 
kresni Večer pri vodnjaku. Mešani zbor PD Logatec je s 
programom, ki ga je vešče in občuteno vodila Marinka 

Dodič, skozi govorjeno in glasbeno besedo zares različnih (po)
ustvarjalcev ustvaril čaroben večer. 

Na prireditev je vabila lajna, vrtela jo je Irena. Zbor je s prvo pe-
smijo, himno, počastil domovino in dan državnosti. »Poklon do-
movini in vsemu lepemu.« Še dve pesmi je dodal pod zanesljivim 
vodstvom Lovra Groma; že 29 let tako!   

Župan Berto Menard je nagovoril zbrane, omenil kresni večer in 
praznik države. »Uspeli bomo, če bomo enotni«, je poudaril. Na 
samostojno državo smo se pripravljali in   ̶  uspeli. Enotni. Ne vsi 
enaki. Danes v Logatcu živijo ljudje več deset narodnosti. 
»Drevesa so pisma, ki jih zemlja piše nebu.« O lipah in lipovcih - 
teh je trideset vrst - je iz svoje bogate predavateljske in raziskovalne 
prakse poljudno, tekoče in živo spregovoril Hotenjec dr. Bogdan 
Brus. Navdušeno smo mu zaploskali. Pevsko godčevska skupina 
Rezjanab Sasiedi iz T'mina, vodi jo Boštjan Podgornik, v zasedbi 
violina, klarinet (diatonična harmonika), oprekelj in čelo bas oz. 
bajs je navdušila s petimi pesmimi s Tolminskega in iz Benečije. 
Ubrano in strumno.
»Starosta logaške kulture« je povezovalka napovedala Marcela Šte-
fančiča in ob tem nanizala vrsto dejavnosti, kjer je pustil svoj oseb-
ni pečat. Prebral je tri pesmi: prigodnico »Kresnikujoč«, napisano 
prav za  ta večer, ter dve iz zbirke Vonj po ljubezni, javnosti predsta-
vljene v izteku lanskega leta. Izbrana beseda in interpretacija.

Rezjanab Sasiedi pred 140-letno Tollazzijevo štirno. 
Foto: Janez Ovsec

VEČER PRI KAMNITI MIZI

Prireditev z naslovom Večer pri ka-
mniti mizi se je zgodila 16. junija 
zvečer. Gotovo se sprašujete, kje je 

vendar kamnita miza v Logatcu – no, saj 
je betonska, ampak kamnita se lepše sliši. 
Stoji pri župnikovem kozolcu če greste z 
Martinj Hriba proti Sekirici.

In kdo so organizatorji oziroma, kako je do 
tega dogodka sploh prišlo? Aljoša Murn in 
Anda Ovsec sta se malo za šalo pomenko-
vala, da bi naredili en »vaški« večer, kjer 
bi peli ljudske pesmi, recitirali in se dobro 

imeli. Ideja se jima je zdela dobra, nekaj no-
vega in določila sta datum, naredila okvirni 
načrt večera, povabila še Lukavega Luko in 
Paulino z njeno družino. Župan je prisluhnil 
ideji, pokril stroške za tiskanje plakatov in 
letakov ter skromno pogostitev.
Bil je prav lep, res vaški večer, kar lahko 
potrdijo  privilegirani poslušalci, ki so bodi-
si iz vabila in naslova razbrali, kje se bo ne-
kaj dogajalo ali pa so bili povabljeni s strani 
organizatorjev.  Malo smo tudi fušali, malo 
smo se smejali, vmes kaj pozabili … 
Vsi prisotni smo bili istega mnenja, namreč, 
da naredimo še več takih večerov.  To pa 
je odvisno od vas, dragi Logatčani. Vabimo 
vse, ki bi radi kaj zapeli, zaplesali, igrali … 
da pokličete na 051 626 901.
Več kot bo prijav, več bo takih spontanih in 
ljudskih večerov.

2. večer pri kamniti mizi, na katerega ste 
vsi lepo vabljeni, se obeta 4. 8. 2023 ob 
19.00.  Načrtujemo pa še enega v začetku 
septembra -  če se boste seveda prijavili – 

kar pogumno pokličite, pa pohitite s prija-
vami, ker moramo imeti organizatorji vsaj 
tri tedne vnaprej  znane nastopajoče. 
Hvala vsem, ki ste bili tako navdušeni nad 
idejo, da ste nam dali poleta za naprej

Anda Ovsec
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KULTURA

ADORAMUSOV KONCERT, NA KATEREM JE 
POLNA DVORANA TUDI PLESALA 

Prvo junijsko nedeljo smo vsi ljubitelji tanga in južnoa-
meriških ritmov z nestrpnostjo pričakovali večer argen-
tinskih pesmi in glasbe, ki ga je pripravil Mešani pevski 

zbor Adoramus. Slovenski tango, kot je zbor poimenoval kon-
cert, je v športni dvorani ponudil pravo glasbeno popotovanje 
po argentinskih mestih, podeželju, vaseh in tudi nekaj prese-
nečenj. 

Večer je bil obarvan sinjemodro in belo, saj so se pevci mešanega 
zbora Adoramus za to priložnost oblekli v argentinske barve, v 
skladbah pa so obiskovalci lahko spoznali karnevale, vzdušje Bu-
enos Airesa, začutili njegovo magičnost na eni strani ter revščino 
na drugi, pa tudi ritem in hitenje velemest. 
 
Pravo glasbeno poslastico so pričarali gostje, sopranistka Karina 
Suárez, tenorist Diego Miguel in pianist Diego Perez, ki so nav-
dušili s prepletom različnih argentinskih melodij. Polni dvorani 
obiskovalcev so približali argentinsko čutenje in miselnost, z izje-
mno pestrim repertoarjem pa so prikazali glavne glasbene odtenke 
dežele, kjer se meša bogat izbor vplivov in ustvarjanja.

Argentinski tango tudi z Logatčani
Strast in izjemnost tanga smo lahko začutili, ko je na oder stopil 
logaški akademski kitarist Mario Kurtjak, zraven pa so zaplesali 
štirje plesalci, med njimi tudi dva Logatčana, Slavica Štrukelj Ko-
koravec in Vojko Kokoravec. 

Ste vedeli, da v Južni Ameriki živi več kot 30 tisoč oseb sloven-
skega rodu? Največ jih je v Argentini, kjer pogosto prepevajo slo-
venske pesmi. Zato smo lahko slišali tudi skladbi, ki jih najpogo-
steje prepevajo: Domovini in Slovenec sem. 

Na koncu pa ples 
In na koncu je sledilo še eno presenečenje, v skladbi Carnavalito 
quebradeño so pevci zaplesali, k plesu pa so povabili tudi občin-
stvo, s katerim so skupaj zaključili čudovit večer južnoameriških 
ritmov. Piko na i argentinskim ritmom so dodali glasbeniki Matjaž 
Kmet, Igor Meglič, David in Marko Rus ter Vid Čadež. 
 
Za prvi del koncerta in slovenski skladbi je umetniški vodja zbora 
Marjan Grdadolnik vodenje zaupal argentinski Slovenki Mariani 
Cecilii Grohar, ki je tako zbor kot tudi obiskovalce navdušila s 
svojo preprostostjo in prisrčnostjo, sama pa je bila navdušena nad 
izjemnostjo logaškega zbora. Program je z mešanico slovenskih 
in španskih nagovorov spretno povezovala nekdanja pevka zbora 
Eva Godina. 

Na kratko: to je bil večer, ki ga velja ponoviti. Projekt sta podprla 
Občina Logatec in Javni sklad RS za kulturne dejavnosti.

Mihaela Leskovec
Foto: Valter Leban
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IZ LOGAŠKE KNJIŽNICE

STOLETNICI NARODNEGA DOMA OB ROB

Fasada Knjižnice Logatec, 12. 6. 2023 

Nekoč veličastna stavba je danes le žalosten spomin 
na pestro sokolsko predvojno ter dolgoletno povojno 
dogajanje v njej. Sokolski dom, po vojni preimeno-

van v Narodni dom, že zdavnaj ne ustreza kriterijem sorodnih 
ustanov. Že leta nazaj se je razmišljalo o prenovi, kasneje pa o 
postavitvi novega, sodobnejšega hrama kulture. Za ta namen 
je bilo ustvarjenih več načrtov, porabljeno pa precej denarja.

 Nazadnje je bil izdelan projekt novega Narodnega doma. Aktiv-
nosti potekajo do današnjega dne, a kot se zdi, ni denarja. V pro-
jekt je vključena tudi Knjižnica Logatec - edina javna ustanova, ki 
v Narodnem domu oz. ob njem deluje že sto let in je sedaj razen 
nedelje odprta vsak dan. Kvalitativni preskok iz »enoprostorske« 
knjižnice v nov, s samoprispevkom zgrajen prizidek, je Logatec 
slavnostno pospremil 23. maja 1987. 

Danes se tudi Knjižnica spoprijema s prostorsko stisko, od zadnje 
večje prenove l. 2005 pa je tudi brez lastne dvorane za manjše pri-
reditve in likovne razstave. Prisotna je bojazen, da novega Naro-
dnega doma še nekaj časa ne bo. Zato bi bilo treba iskati notranjo 
razširitev na podstrešju ter nadomestiti določen inventar, ki je po 
36 letih dotrajan. 

Kje so vzroki, da je Narodni dom v »črni luknji«? Eden je gotovo, 
da ni sprege med planiranjem in investitorji. Vse se vrti v začara-
nem krogu. Ko investitorji ustvarijo nova stanovanja in se potem 
v Logatec priselijo nove družine, so vrtci, šole in zdravstveni dom 
že tradicionalno premajhni. Ob vsem tem ter ob bližnjem visokem 
jubileju je treba spomniti, kako se je spočel Narodni dom. Prapo-
čelo je v sokolstvu 19. stoletja. 27. junija 1908 je bil ustanovni 
občni zbor Sokolskega društva Logatec. Že 1911. so Sokoli v Lo-
gatcu začeli zbirati denar za gradnjo Sokolskega doma. Ustanovili 
so odsek za sokolski dom oz.  agitacijski odsek. Denar so zbirali 

s prodajo kuponov in razglednic, z nabiralniki po gostilnah ter na 
raznih družabnih prireditvah. Precej denarja za namen postavitve 
Sokolskega doma je prispevala Posojilnica in hranilnica za Loga-
tec in okolico, pri kateri pa so se logaški Sokoli tudi zadolžili s po-
sojilom, a je kasneje menda država dolg poplačala. Iz ohranjenih 
zapisnikov Sokolskega društva Dolenji Logatec v Zgodovinskem 
arhivu Ljubljana je zadnji podatek o dolgu društva do »Posojil-
nice«: 31. XII. 1936: Din 665.516.-. V Dravski banovini, ki je 
takrat obsegala današnjo Slovenijo brez Primorske, bi takrat (zelo 
približna ocena) za navedeno vsoto bilo moč kupiti manjšo hišo v 
mestu ali pa kmetijo s pripadajočimi zemljišči. Kakorkoli, nakup 
zemljišča (med G. in D. Logatcem) je bil opravljen že pred 1. sv. 
vojno, ki pa je projekt ustavila. 

Po koncu triletne italijanske okupacije Logatca v začetku l. 1921 
se je na novi (sedanji) lokaciji pričela zidava Sokolskega doma. 
Po rekordnih 221 dneh je bil Sokolski dom zgrajen! 5. avgusta 
1923 je bila za javnost otvoritev takrat enega najlepših in največ-
jih sokolskih domov (ki so bili poleg orlovskih središče telovadne-
ga, kulturnega in narodnostnega delovanja) na etničnem ozemlju 
Slovencev. Podrobneje sem o zgodovini Narodnega doma na teh 
straneh že pisal: 1998: »Sokoli, Narodni dom in bralna kultura v 
Logatcu« na str. 8: http://www.dlib.si/?URN=URN:NBN:SI:DOC-
ATH590SO, 2008-2009: »Ob stoletju knjižnice«, I. str. 10-11: 
http://www.dlib.si/?URN=URN:NBN:SI:DOC-LQ6Y2AU2 , II. 
str. 16:

http://www.dlib.si/?URN=URN:NBN:SI:DOC-MSFCP59N, III. 
str. 12:

http://www.dlib.si/?URN=URN:NBN:SI:DOC-CMKPZ8VI, 
2009: str. 20: »Logaška sramota«

http://www.dlib.si/?URN=URN:NBN:SI:doc-CU8IGZCD, 2013: 
»90 let Narodnega doma: str. 22-23:

http://www.dlib.si/?URN=URN:NBN:SI:DOC-QKBPO6Q8

Epilog: »Vaša knjižnica je pa strgana!« je ob pogledu na fasado 
vzkliknil predšolski otrok iz Hotedršice na zaključni prireditvi 
Predšolske bralne značke 26. maja na terasi pred Knjižnico Lo-
gatec. »Ljubi Bog, čujte glas nedolžnega!« bi lahko pritrdili zna-
menitemu stavku iz pravljice »Cesarjeva nova oblačila«. Horuk, 
v nove čase?

Gvido Komar 
Foto: arhiv Knjižnice Logatec
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Sezona tekmovanj v dvoranskih športih je končana in na vrsti 
so ocene ter analize opravljenega dela. Kot uspešno jo ned-
vomno lahko ocenijo tako igralci kot trenerji RK Kronos 

Logatec, ki že vrsto let nastopajo v državnem prvenstvu z vsemi 
starostnimi kategorijami in žanjejo uspeh za uspehom.

RK Kronos Logatec je majhen in mlad klub, katerega začetki segajo 
v leto 2007, ko je Nedeljko Ribić na pobudo staršev otrok, ki so 
obiskovali interesno dejavnost rokometa v logaških osnovnih šolah 
ter zaradi svoje velike ljubezni do rokometne igre, ustanovil klub 
RK KRONOS. In tako je zgodba o uspehu malega kluba začela na-
stajati. Klub se ponaša z odličnimi igralci, ki nosijo v sebi ogromen 
potencial. Veliko zaslug za to ima domači trener Nedeljko Ribić, ki 
v igralcih zna prepoznati pomembne malenkosti, ki bodo prišle na 
plan čez pet ali deset let, saj je tudi filozofija kluba dolgoročnost in 
nikakor ne trenutni rezultat. 

Kljub kratki tradiciji, finančni omejenosti ter tudi prostorski stiski 
v domači dvorani rezultati govorijo sami zase. V letošnji sezoni je 
za lep uspeh poskrbela članska ekipa, ki nastopa v 2. DRL. Zasedla 
je odlično 3. mesto v državnem prvenstvu. Fantje so skozi celotno 
sezono pokazali veliko borbenosti, discipline in požrtvovalnosti, 
predvsem pa navdušuje mladost ekipe, saj je njena povprečna sta-

ŠPORT

ZA PRIHODNOST LOGAŠKEGA ROKOMETA SE NI BATI
rost samo 19 let. Da se v RK Kronos Logatec razvijajo odlični igral-
ci, ni skrivnost, in tako z novo sezono v prvoligaške klube odhajajo 
kar trije fantje – Marko Ribić, Ivo Jan Marušič ter David Stegel. 
Vsem čestitamo in jim želimo vse dobro na nadaljnji rokometni 
poti. Vsekakor jih bomo spremljali in bili njihovi zvesti navijači.

Nekateri fantje so prerasli domače logaško okolje in so uspešno 
združili obveznosti na fakultetah s treniranjem rokometa. Povezali 
so se z RD Slovan, katerega člani so del prve slovenske rokometne 
lige in kar sedem fantov RK Kronos bo letos zaigralo za njih.

Da je klub valilnica odličnih igralcev, zgovorno priča tudi podatek, 
da imajo v klubu  veliko fantov, ki so člani mladih državnih repre-
zentanc v posameznih kategorijah. Prepričani smo, da bodo v priho-
dnosti mnogi izmed njih pomembno oblikovali slovenski rokomet 
in bomo zanje navijali tudi ob nastopih članske izbrane vrste.  

Nikakor ne smemo pozabiti na fante ostalih kategorij. Lep uspeh so 
ponovno dosegli fantje v skupini starejši dečki A (letnik 2008/2009), 
ki so zasedli 14., v skupini starejši dečki B (letnik 2009/2010) pa 22. 
mesto v državi. Vemo pa, da njihov čas šele prihaja. Seveda jim z 
uspehi sledijo tudi mlajši fantje. 

Vabimo vse, da v novi sezoni naše fante bodrite na domačih tekmah 
v Športni dvorani Logatec. Spodbuda s tribun je vedno dobrodošla 
in tako fantje kot trenerji so je vselej veseli. Za prihodnost logaške-
ga rokometa se nikakor ni bati, prostora za izboljšave in nadgradnjo 
dela je nedvomno še dovolj, najpomembnejše pa je, da se fantje 
preko rokometa pripravljajo na izzive življenja.

Pomemben člen uspehov so tudi sponzorji - NLB, Merkur, Kovinar 
Logatec, Klimateh, Sogal  - brez katerih bi vse te rezultate težje 
dosegali. Stojijo nam ob strani in verjamejo v našo zgodbo in fante. 
Nepogrešljivi podporniki odporniki kluba in otrok so starši kot po-
memben akter pri gradnji zgodbe RK Kronos in za vse sodelovanje 
se iskreno zahvaljujemo tudi njim.

RK Kronos Logatec

LOKOSTRELSKO DRŽAVNO ŠOLSKO TEKMOVANJE V LOGATCU

Člani RK Kronos (Vir: Arhiv RK Kronos)

Lokostrelsko društvo Logatec vsako leto organizira vsaj 
eno lokostrelsko tekmo. Tokrat smo se lotili kar zahtev-
nega projekta, in sicer državnega šolskega prvenstva.

V čudovitem okolju Grajskega parka Vitez se je zadnjo majsko 
nedeljo kar trlo lokostrelcev z osnovnih in srednjih šol. V treh 
izmenah se je za državna odličja potegovalo 220 lokostrelcev iz 
vse Slovenije. Med njimi so se borili tudi trije učenci z OŠ 8 tal-
cev Logatec in se glede na to, da so letos prvič prijeli za loke, kar 
dobro uvrstilo. Si je pa priborila zlato medaljo Tara Menart, čla-
nica našega društva, sicer pa dijakinja Srednje zdravstvene šole v 
Ljubljani. Z OŠ Rovte sta barve našega društva zastopala še Jakob 
Lukančič in Živa Šefman – uvrstila sta se na 8. in 9. mesto. Starši 
in spremljevalci ter trenerji so zelo pohvalili organizacijo in izbiro 
prizorišča, tako da smo dobili dovolj spodbude za naprej.

Še povabilo vsem tistim, ki bi radi poprijeli za loke in se preizku-
sili v tem lepem športu: pokliči na telefon 051 626 901 in postani 
lokostrelec!

Anda Ovsec
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Poleg gibalnega dela pa je bil bistven pou-
darek kampa na spoznavanju in utrjevanju 
osnovnih človeških vrlin, ki jih tako pogre-
šamo: spoštovanje, prijateljstvo, medse-
bojna pomoč, borbenost. To naredi iz špor-
tnika osebo v pravem pomenu. Po besedah 
vodje Bora, je bila ta izpeljava enkratno 
doživetje, polna aktivnosti, medsebojnega 
druženja in spoznavanja različnih športov. 
Vsak od udeležencev je imel tudi zadolžit-
ve, kot so urejanje kampa, skrb za pripravo 
obrokov in pospravljanje po njih. Kampa 
se je udeležilo deset otrok, saj bi večje 
število otežilo kvalitetno izvedbo. Za lač-

ne želodčke je poskrbela kar Borova bolj-
ša polovica (beri: žena Nika), pri izvedbi 
pa je bila v veliko pomoč Eva Lukančič. 
Ob koncu lahko dodam le še, da je Bor z 
olimpijskim kampom dvignil športno zani-
manje v Rovtah še na višjo, kvalitetnejšo 
raven. Pohvala pa poleg športnega dela 
gre predvsem temu, da ni pozabil na tisto 
osnovno kvaliteto, to so vrednote. Zagoto-
vo zagnanosti in motivacije ne manjka in 
komaj že čakamo na zimsko olimpijado. 
Bor, bo, kajne?

Metka Bogataj
Foto: osebni arhiv B. G. 

ŠPORT

MALE OLIMPIJSKE IGRE - ŠPORTNI UVOD V POLETJE

Poletni živ-žav se je pri Bospor-
tu odvijal v pravem olimpijskem 
duhu. Tematika kampa je bila se-

veda olimpijada. Mladi so na igriv, zani-
miv in predvsem ustvarjalen ter gibalno 
podprt način spoznavali vrednote in ci-
lje čisto prave olimpijade. 

K temu seveda sodijo pravila ter prava 
olimpijska zastava, pred katero morajo 
športniki obljubiti, da bodo spoštovali 
pravila in se bodo športno borili po svo-
jih najboljših močeh. Poleg sodi slovenska 
zastava in za najboljše dosežke tudi meda-
lje. Kar sami udeleženci so poskrbeli za to. 
Olimpijada se je začela z otvoritvijo, mi-
mohodom, slovesnim nošenjem državne 
zastave in olimpijsko prisego. Manjkala 
ni niti glasba in veličasten prižig olimpij-
skega ognja. Torek je bil dan za preseneče-
nja. Športniki so se spoznali s čisto pravim 
olimpijcem, atletom, tekačem-šprinterjem, 
dvakratnim udeležencem olimpijskih iger, 
Luko Janežičem. To je dalo kampu še po-
sebej dragocen pečat. Zadnji, tretji dan so 
se otroci preizkusili v vodnih in štafetnih 
igrah, sledilo pa je podeljevanje priznanj. 
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ZAHVALE

ZAHVALA
Ob mnogo prezgodnji izgubi 

naše drage 

JANKE MIHELČIČ, 
ROJ. ŠUŠTAR

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom in prijateljem iz 
Slovenije in Kanade, sosedom iz Logatca, vaščanom Ojstrega Vrha 
in znancem za iskreno sočutje, darovane svete maše in darove v 
dober namen. Hvaležni smo vsem, ki ste nam v času Jankine bolezni 
in slovesa stali ob strani. Posebna zahvala gre zdravnici Danici 
Rotar Pavlič, dr. Marku Bocu in osebju Onkološkega Inštituta  za 
nesebično pomoč in skrb zanjo. Hvala vsem, ki ste jo pospremili ob 
njenem slovesu, ji podarili lepo besedo, pesem, molitev in jo boste 
ohranili v lepem spominu.

Zelo jo pogrešamo!

Mož Alojz z družino in žalujoči vsi njeni

Dajte svoj sladki spev gaji zeleni,
da ga poklonim nji, večno češčeni. Ave Marija …             
(F. Engelhart)

ZAHVALA
Ob slovesu naše drage mame, 

stare mame, prababice, sestre in 
svakinje

MARINKE ŠVIGELJ
BALANTINOVE MAME

(8. 8. 1931- 25. 5. 2023)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, tudi iz Argentine, 
sosedom, prijateljem in znancem za izrečeno sožalje, darovane 
sveče, maše in darove v humanitarne namene ter vsem, ki ste našo 
mamo pospremili na njeni zadnji poti. Posebej hvala g. župniku 
Janezu Komparetu in kaplanu Rafaelu za obiske na domu, lep 
cerkveni obred z nagovorom, vsem duhovnikom, ki so darovali sv. 
mašo, pevcem Adoramusa in mešanega cerkvenega zbora. Hvala 
tudi sestram uršulinkam in karmeličankam za molitve.
Zahvaljujemo se zdravnicam in osebju Zdravstvenega doma Logatec 
za vso skrb in pomoč ter vsem, ki ste kakorkoli pomagali naši mami. 
Hvala tudi g. Gorazdu in ge. Carmen ter vsem, ki ste pripomogli pri 
organizaciji pogrebne slovesnosti.

 Vsi njeni

Obogatena z dobrimi deli, ki si jih delila vsem,
ki so jih bili potrebni, nam pa dajala zgled
spoštovanja in ljubezni, si odšla v večnost.

ZAHVALA
Ob slovesu našega dragega 

moža, očeta, brata, strica, dedka 
in pradedka 

ARMANDA KRISTANČIČA
(22. 08. 1938 - 26. 06. 2023)

se zahvaljujemo vsem, ki ste se od njega poslovili ter ga pospremili 
na njegovi zadnji poti. Iskrena hvala za izrečeno sožalje, darovane 
sveče in cvetje. Hvala gospodu Komparetu za lepo opravljen 
cerkveni obred ter gospodu Bošnjaku za pomoč in organizacijo 
pogrebne slovesnosti. Hvala tudi pevcem in trobentaču.

Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu. 

Žalujoči vsi njegovi

Kako dojamemo naj, da tukaj te več ni, 
ko pa še nedavno skupaj vsi srečni smo bili.

ZAHVALA
Ob slovesu dragega moža, brata, 

strica in svaka

JANEZA NAGODETA – 
KRIŠTOFOVEGA

(8. 4. 1941 – 29. 4. 2023)

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, ki ste 
ga obiskovali, pospremili na njegovi zadnji poti, izrekli sožalje ter 
darovali cvetje in sveče.
Hvala g. kaplanu Rafaelu za lepo opravljen cerkveni obred, gospodu 
Bošnjaku za pomoč in organizacijo pogrebne slovesnosti ter 
cvetličarni Karmen.
Hvala vsem, ki ga ohranjate v spominu.

Žena Metka, sestra Antonija in Marija, 
brat Jože in Franc ter vsi njegovi.

Zdaj bivaš vrh višave jasne,                                                                                                                               
kjer ni mraku, kjer ni noči,                                                                                                                               
tam sonce sreče ti ne ugasne,                                                                                                                          
resnice sonce ne stemni.
(S. Gregorčič)
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ZAHVALE / VAŠA POŠTA

ZAHVALA
MIHAELA KOBAL

(10. 9. 1936 – 18. 6. 2023)

Ob boleči izgubi naše mame Mihaele se zahvaljujemo Domu 
Marije in Marte za skrbno nego in prijaznost v času njene bolezni v 
zadnjih letih njenega življenja in ZD Logatec za zdravljenje. Lepa 
zahvala velja gospodu župniku Janezu Petriču za lepo opravljeno 
pogrebno mašo in cerkvenemu pevskemu zboru ter Rovtarskim 
dekletom za odpete pesmi. Zahvala velja tudi ge. Ivanki Koprivc 
za molitve, g. Bošnjaku za lepo organiziran pogreb, praporščakom 
ter trobentaču za zaigrane žalostinke. Hvala vsem sorodnikom, 
sosedom, prijateljem, vaščanom in znancem za vsa izrečena sožalja, 
darovano cvetje, sveče in svete maše. Hvala vsem, ki ste našo mamo 
pospremili k večnemu počitku.

Vsi njeni

»Tako kot reka v daljavo se zgubi, 
odšla je tiho, brez slovesa, 
za seboj pustila je spomin 
na naša skupna lepa leta.«

ZAHVALA
Mnogo prezgodaj nas je zapustila 

BARBARA PETROVEC, 
hči, mati in žena.

Bila je odlična prijateljica, sogovornica,poslušalka in svetovalka.
Iz srca se zahvaljujemo vsem, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali 
ob strani, darovali cvetje, se udeležili pogreba in nam namenili 
besede podpore.

Zahvala gre tudi delavcem komunalnega podjetja za lepo in korektno 
izpeljan pogreb, trobentaču kot tudi g. župniku.

Vsi njeni

Imamo ljudje res težavo biti strpni? Lovstvo namreč zaznamu-
je eno izmed najbolj konfliktnih človekovih čutenj, strpnost. 
Strokovni tim pogosto zaradi krčenja raziskovalnih vprašanj 

ne daje poudarka realnemu svetu in prihaja do tega, da zaradi dre-
ves ne vidimo gozda. Za približanje znanosti javnosti so potrebni 
ustrezni posredniki, ki z razumljivim jezikom posredujejo novo 
odkrite resnice. 

V zadnjem času se je razvila še ena nestrpnost, in sicer do stro-
kovnega znanstvenega dela. Zato je nestrpnost, ki zaničuje delo 
raziskovalcev, škodljiva za slovensko lovstvo. Seveda ne gre za-
nemariti dvom v znanost, saj ta zaradi kapitalskih dobičkov ter 
dvomljive interpretacije razgledanemu človeku povzroči  dvom, 
nerazgledanemu pa še toliko bolj (covid19, na primer). 

Nestrpnost do lova. Ubijanje živali kar tako, z vsemi sodobnimi 

L O V S T V O: 
Z IZOBRAZBO IN IZOBRAŽEVANJEM LAHKO, BREZ NJIJU TEŽKO

sredstvi, je težko sprejemljivo. A prav zato je potrebna strpnost, 
saj obstaja tudi druga resnica, ko s trajnostnim upravljanjem, kjer 
je lov pomemben, varujemo cele vrste. Kje je rešitev? V zmagi ene 
resnice? V medsebojnem bojevanju in sovraštvu? Ali v strpnosti?

Vem, da imamo različne poglede na odnose. Ne strinjam se z dik-
taturo, ki neti nestrpnost. Kakovost bivanja bi morala imeti pred-
nost pred cenenim  netenjem nestrpnosti. Za pridobivanje znanja 
in poznavanje razmer ljudje potrebujemo ustrezno socialno oko-
lje, kjer prevladuje strpnost in ima resnica prednost pred dogmo. 
Naši medsebojni odnosi, izobraževanje, klima, v kateri živimo in 
delamo, vse to, kar vidimo in srečujemo vsak dan, je bistvo življe-
nja. Ozaveščaje je naša dolžnost. S kontinuiranim izobraževanjem 
bodimo posredniki  med stroko in njeno uporabo za boljši, lepši 
jutri. Strpno torej. 

Miro Č. Vučič 
(Povzeto po dr. Ivanu Kosu)
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VAŠA POŠTA

Na zelenici soseske Zeleni grič na 
Pavšičevi ulici v Logatcu je 22. 
junija potekal prav poseben dogo-

dek – nastop otrok, ki obiskujejo glasbeno 
šolo v Logatcu. Pobuda je nastala spon-
tano, med igro, otroci so se prej dvakrat 
srečali na vaji in k vsej zadevi pristopili 
nadvse resno.

Nastopili so Žiga na kitari, Neža na flav-
ti, Lara na električnem klavirju, Polona na 
violončelu ter Eva in Špela na violinah. 
Vsak nastopajoči se je predstavil posebej 
s svojim instrumentom, zadonele pa so 
tudi skupne skladbe. Starši in sosedje smo 
iskriv otroški nastop spremljali z velikim 
veseljem in ponosom ter malim glasbeni-
kom in poslušalcem pripravili tudi domače 
hladne dobrote. 
Prisrčen dogodek je simpatično povezoval 
prvošolec Vid. Prijazni sosed je poskrbel 
tudi za skoraj profesionalno ozvočenje. 

MALI GLASBENI NASTOP OB ZAKLJUČKU ŠOLSKEGA LETA

Vid se je na koncu nastopajočim iskreno 
zahvalil in jim ob sodelovanju malega 
Oskarja podaril rožico. 
Ravno ob zaključku nastopa smo bili ne-
nadejano priča še preletu letala – kot na 
paradi!

V podružnični šoli Hotedršica imajo učenci (in učiteljice) 
tako radi šolo, da v njej tudi prespijo. Že več kot deset 
let se na šoli skupaj s šolskimi klopmi, tablami, kredami 

in učbeniki enkrat v letu spat odpravijo tudi učenci in učiteljice.

NOČ V ŠOLI
Letos so učiteljice junija, blizu najdaljšega dne in najkrajše noči v 
letu, povabile šolarje, da prespijo v šoli. To posebno popoldne so 
jih najprej s kulturno prireditvijo očarali učenci šolskega dramske-
ga krožka. Nastopili so z avtorsko predstavo Dva zmaja Direndaja 
pod vodstvom mentorice Darje Merlak ter s sodelovanjem starše-
vske gledališke skupine Pisane srajčke.

Učenci POŠ Hotedršica so nato sodelovali v športnih igrah na 
šolskem igrišču, navijali za svojo skupino, spodbujali vse tekmo-
valce in športno prenesli poraz. Sledila je večerja, ki se je zelo pri-
legla, pice in soka ni nikoli preveč. Večerni sprehod je tudi vedno 
obvezna točka. Za presenečenje so poskrbeli petošolci, ki so mlaj-
še učence na pohodu prestrašili z 'nenavadnimi' zvoki iz gozda. 

V šoli so si učenci sami poiskali prostor v avli, kjer so si pripravili 
ležišče, si umili zobe in zelo hitro utrujeni zaspali. Za nočno pre-
senečenje so, kot vsako leto, poskrbeli petošolci, ki so vsakemu 
učencu v spalno vrečo podtaknili liziko in plišasto igračko. 

Noč v šoli je prijetno druženje otrok vseh starosti podružnične 
šole, učiteljic ter lep zaključek šolskega leta, ki je hitro minilo 
in vsem prineslo nemalo lepih doživetij, izkušenj in novih znanj.

Učiteljica Barbara P. Vavken

Navdušeni mali glasbeniki so se obisko-
valcem zahvalili tudi za bogat (prostovolj-
ni) prispevek, ki bo v celoti porabljen za 
… sladoled, kaj pa drugega?

Renata Gorjup
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VERIS 2023 – V IZZIVIH GODALNEGA SOZVOČJA

Giulianna Lorenzo je z godalnim orkestrom sijajno odpela Sepetov zelenček Zemlja pleše. (Foto: Tomo Strle)

Med 15. in 18. junijem se je le-
tošnji Veris združil v polno 
sozvočje slovensko-kalifornij-

skega godalnega izraza

Organizirala ga je logaška glasbena šola 
iz izobraževalno povezovalnih nagibov. K 
dejavnostno-seminarskim in predstavitve-
nim programom so bili povabljeni izbra-
ni učenci godal logaške, črnomaljske in 
kranjske glasbene šole z njihovimi učitelji 
ter ameriški glasbeni gostje iz Kalifornije.
Čezatlantsko gostovanje se je spletlo prek 
glasbene šole Music Studio Rudolfina, 
bolje rečeno, prek violinistke Rudolfine 
Avšič, ki že več let živi in ustvarja v Ka-
liforniji, sicer glasbenice iz dodobra uve-
ljavljene glasbeno darovite družine Avšič 
in prek ravnatelja Primoža Mlavašiča, 
nekoč sošolca Rudolfine na Srednji glas-
beni šoli v Ljubljani ter prek z njenega 
brata, odličnega violinista Mateja Avšiča, 
sicer tudi umetniškega vodje Verisa. Iz 
daljne Kalifornije je v Logatec prispelo 
šestnajstero glasbenikov v spremstvu star-
šev in mentorjev. 

Otvoritveni koncert godalnega vikenda je 
na sv. Vida dan v farni cerkvi sv. Nikolaja 

predstavil domače in gostujoče glasbeni-
ke. Po pozdravnem nagovoru ravnatelja 
gostiteljske glasbene šole so mentorji go-
dalnega vikenda pričakovano navdušili 
poslušalstvo z Bachovo Chacone iz partite 
št. 2 v d-molu. Potem so si ob spremljavi 
pianistov Primoža Malavašiča, Beate Ilone 
Barcza in Briana Johnsona ter kitarista 
Aljoša Vrščaja sledili domači in gostujo-
či glasbeniki, ki so vsak na svoj način, s 
svojim glasbenim znanjem in glasbeno 
modaliteto prepričevali razvneti avditorij. 
Med nastopajočimi sta bila deležna prav 
posebnih ovacij osemletni čudež-violinist 
David Avšič s Paganinijevo Caprice št. 24 
in njegova sestra Klara z naravnost virtuo-
zno izvedbo 1. odstavka Elgarjevega Kon-
certa za violončelo in orkester v e-molu. 

Nakar je Športna dvorana po dnevu semi-
narskih priprav, 17. junija, zvečer odprla 
svoja vrata zaključnemu koncertu godal-
nega orkestra Veris 2023. Župan Berto 
Menard je svoj nagovor namenil pozdravu 
nastopajočim, še posebej gostom iz Kali-
fornije in organizatorjem letošnje izvrstne 
zamisli festivala Veris; obenem je pouda-
ril vrednost brezmejnosti glasbe, ki zmore 
družiti človeštvo v ljubezni in miru. Dvo-

jezično napovedovanje je bilo zaupano 
Emi Papež in Lari Omololu. Mali godalni 
orkester Veris je pod vodstvom dirigentke 
Urške Kordež odigral Napolitansko taran-
telo, Mali tango in Can can. Veliki godalni 
orkester Veris so sestavljali Godalni orke-
ster Glasbene šole Logatec, seminaristi in 
godalci iz drugi glasbenih šol ter del godal-
cev Simfoničnega orkestra Cantabile. Vse 
je k umetniškim dosežkom tega koncerta 
vodil Marjan Grdadolnik skozi pretehtano 
izbrani repertoar od Beethovnovna prek 
Rossinija, Williamsa, Sibeliusa, Sepetove 
Moje orglice in Zemlja pleše pa prek Ad-
lerja do Grdadolnikove Himne Glasbene 
šole Logatec.

Poslušalstvo je svoje navdušenje nad pre-
polnostjo glasbenih sporočil izražalo z 
gromoviti aplavzi in razvnetimi vzkliki. Z 
nagovori radostnih hvaležnosti se je kon-
cert letošnjega Verisa, vreden mnogoterega 
občudovanja, končal – tudi z najmlajšimi 
godalci – z dodatno skladbo Hora. Pravšen 
zaključek Verisa 2023 se je pravzaprav 
stekel naslednjega dne z reprizo godalnega 
sozvočja v Festivalni dvorani na Bledu.   

Marcel Štefančič
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FANFARE ZA SLAVNOSTNI PRIZVOK, 
FUNK ZA SVEŽINO IN ENERGIČNOST

Tako bi lahko z naslovom uvodne skladbe, Fanfare and 
funk, ubesedili razpoloženje na koncertu ob 110-letnici 
Pihalnega orkestra Logatec. Govorimo o najstarejšem 

kulturnem društvu v občini Logatec, ki je ob tej priložnosti 10. 
junija pripravilo slavnostni koncert. Ta je bil sprva načrtovan 
pod zvezdnatim obokom, a ga je slaba vremenska napoved pri-
morala v izvedbo v večnamenski športni dvorani. Kljub temu 
je bil dogodek zelo dobro obiskan, poslušalci pa navdušeni.

Godbeniki so uvodni del koncerta prepustili združenemu Pihal-
nemu orkestru GŠ Logatec in mladinski sekciji KD Pihalni orke-
ster. Pod taktirko dirigenta Roka Škrlja so uvodoma dobro ogreli 
občinstvo. Za njimi so na prizorišče stopili jubilanti z dirigentom 
Vidom Pupisom, ki so s premišljenim naborom skladb potrdili slo-
ves enega najboljših ljubiteljskih pihalnih orkestrov tako v Slove-
niji kot v Evropi. Fanfare so se premešale z latino ritmi, slovenski 
melos z balkanskim, koračnice z jazzom. Seveda ni manjkal niti 
poklon Avsenikom kot tudi veličini skladatelja Jožeta Privška ter 
njegovim priredbam slovenskih ljudskih pesmi. 

Čestitke in zahvale z različnih strani
Orkestru, v katerem trenutno deluje okoli 60 aktivnih članov, je na 
prireditvi čestitalo kar nekaj gostov. Med njimi tudi župan Berto 
Menard, ki je ponosen, da ima Logatec tako kakovosten in šte-
vilčen orkester, ta se je pred kratkim uvrstil na seznam nesnovne 
kulturne dediščine. Orkestru je čestital tudi Primož Malavašič, 
ravnatelj logaške glasbene šole, s katero orkester že pol stoletja 
zelo dobro sodeluje. Dr. Borut Smrekar, pomočnik direktorja za 
splošne zadeve na Javnem skladu RS za kulturne dejavnosti, pa 
je orkestru ob njegovi obletnici podelil jubilejno zlato priznanje 

in se mu zahvalil za dragocen prispevek k bogatenju kulturnega 
življenja. Ob tej priložnosti je kar 27 godbenikov prejelo jubilej-
ne značke Vinka Štrucla, te je podelila Tanja-Pina Škufca, vodja 
območne izpostave JSKD Logatec. Poleg bronastih in srebrnih so 
trije godbeniki, Peter Černe, Andreja Rožmanec in Tine Albreht, 
za 30 ali več let društvenega udejstvovanja prejeli zlato značko, 
častno značko za 40 let pa je prejel Srečko Likar. 

Odzivi so bili izjemni
Slavljencu je čestital tudi nekdanji dirigent Marjan Grdadolnik, ki 
mu je zaželel, da (če ne prej) ob naslednjem jubileju pripravi kon-
cert v novem kulturnem domu, na pravem koncertnem odru, ki si 
ga gotovo zasluži. Predsednik Marko Šraj je v nagovoru poudaril, 
da logaška godba ne bi bila tako uspešna brez podpore poslušalcev 
in širše lokalne skupnosti, ki orkestru priskočijo na pomoč tudi kot 
podporni člani, sponzorji in donatorji. »Odzivi po koncertu so bili 
izjemni. Ljudje so bili navdušeni nad mladostno energijo, ki se 
izraža prek glasbe. Takšno vzdušje in nivo igranja pa lahko ustva-
ri le povezan in usklajen orkester. Povezanost smo okrepili tudi 
z gostovanjem na mednarodnem festivalu pihalnih orkestrov na 
Lošinju, le teden dni pred koncertom. Pri vsej instant ponudbi, ki 
smo je deležni v potrošniško usmerjeni družbi, je dragocena vsaka 
minuta, ki jo godbeniki namenijo vajam in druženju. Prostovoljno 
delovanje in  odgovornost za dobro skupnosti, društva, nista več 
vrednoti, ki ju srečaš na vsakem koraku, zato ju je treba še toliko 
bolj negovati,« je misli po koncertu strnil še Pupis.  

Saša Musec Čuk
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